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II. zvezna nogometna liga

izdaja Tiskovni svet »Polete — O reje 
uredniški odbor — Odgovorni urednik 
Prešern Igor — Rokopisov ne vraCamo - 
Tisk Tiskarne »Toneta Tomšiča« v Ljub- 
.janl — Uredništvo ln uprava v Ljub
ljani, Cankarjeva 4 (pasaža Nebotičnika) 
— Poštni predal 877 — Čekovni račun 
uprave 600-701/3-84 — Telefoni: uredni
štvo: 21-381 (ob nedeljah tudi 20-552 ln 
1-281) — uprava: 21-281 — Letna naroč

nina 800 din. polletna 400 din
J! j

Trešnjevka na vrhu
ODRED PA NA DNU

j|Bf jpi§|p^

V današnjem kolu prvenstva. II. 
*vezne nogometne lige je veljalo 
Daj večje zanimanje slovenskih lju
biteljev nogometa srečanju med 
Elek tros trojem in Odredom v Za
grebu. Razveseljiva je bila vest, da 
le Odred prinesel domov eno 
točko, vendar pa se njegov polo
žaj na lestvici ni zaradi tega prav 
tič izboljšal pač pa celo poslabšal. 
Borovo je imelo namreč doma v go
steh šibkega Proleterja in ga prema
galo z dokajšnjo razliko v golih, 
prav zaradi te usodne razlike pa se 
je premaknilo iz zadnjega mesta in 
6« vsaj začasno, prepustilo edine- 
ain slovenskemu predstavniku. Si
tar lahko rečemo, da so se vse tek
ale v zahodnem delu lige zaključile 
s pričakovanimi rezultati, čeprav 
Pomenita neodločena izida v Šibe- 
aiku in Splitu manjše presenečenje.

Trešnjevka je doživela svoj prvi po
raz od Lokomotive, vendar pa je 
kljub temu ostala na vodilnem po
ložaju z enim golom razlike v svo
jo korist pred Elektrostrojem, ki 
ima enako število točk. Elektrostro- 
ju se je morala umakniti Sloboda, 
ki je bila danes prosta, kajti zade
va z Rudarjem trenutno še ni re
šena in ne vemo do kakšnega za
ključka »o prišlo. Nekaj se sicer 
sliši, da bo Rudar dosegel rehabili
tacijo, kar bi seveda pomagalo med 
drugim k izboljšanju položaja tudi 
našemu Odredu, zaključna beseda 
pri upravnem odboru NZJ pa še ni 
bila izrečena.

V zahodni II. zvezni ligi si še 
vedno najbolje utira pot Beograd, 
pa tudi druga moštva se dokaj us
pešno borijo za čim boljši položaj

0 0 0

LESTVICA II. LIGE — ZAHOD:
Trešnjevka 5 3 1 1 8:4 7
Elektrostroj 5 2 3 o 7:4 7
Sloboda 4 3 o 1 9:3 6
Split 4 2 1 1 8:5 5
Šibenik 5 2 1 2 9:9 5
Borac 5 2 1 2 7:8 5
Lokomotiva 4 2 » 2 4:3 4
Proleter 5 1 2 2 7:12 4
Zagreb 4 1 1 2 7:7 3
Borovo 5 1 8 4 7:15 2
Odred 4 8 2 2 3:7 Z

Lokomotiva : Trešnjevka 1:0 
Šibenik : Zagreb 2:2 (2:# 
Borovo : Proleter 4:1 (1:8) 

Split : Borac 1:1 (1:0)

To je prizor z boksarskega srečanja med Odredom in WuppertaIom, 
ki je-bilo v sredo zvečer v kongresni dvorani Gospodarskega razsta
višča. Na sliki vidimo odličnega mariborskega boksarja Kajzerja (v 
svetli majici), ki je uspešno napadel Nemca Brockerja, vendar so ga 
sodniki oškodovali za zasluženo zmago. Prav. tako je bil oškodovan 
v polsrednji kategorij' Odredovec Anžur, ki je pokazal proti Nemcu 
Angstu enakovredno borbo, vendar so sodniki prav tako prisodili zmago 
Nemcu. Sicer pa o tem boksarskem dvoboju lahko napišemo samo 
pohvalne besede. Odred si je priboril kljub takšnim odločitvam neod
ločen rezultat 9:9, hkrati pa so organizatorji pokazali tokrat vso spo
sobnost za organizacijo tudi tako zahtevnih prireditev. Obisk na 
dvoboju je bil rekorden, saj se že dolgo vrsto let na boksarskih prire
ditvah v Ljubljani ni zbralo blizu 2009 gledalcev. Neodločen rezultat 
je za Odred lep uspeh tudi zaradi tega, ker so nekateri nemški bok
sarji nastopili v lažjih kategorijah kot bi smeli glede na njihovo težo. 
Najlepša borba večera je bilo srečanje med Tivadarjem in Recklom v 
mnšji ter med Kajzerjem in Brockerjem v bantam kategoriji. Prav 
lepo pa so se izkazali tudi Odredovi boksarji Prešeren, Slavič Ladke 

in Miloš, ki so svojega nasprotnika porazili s k. o. oziroma t. k. o.

Skupščina Smučarske zveze Slovenije

USPEH ODREDA
Z DESETORICO IGRALCEV

Dajmo smučarjem pravo mesto
Elektrostroj : Odred 0:0

Zagreb, 12. oktobra. — Na igrišču 
E Lek tros troj a je bila danes prven
stvena tekma zahodne skuipine 11. 
lige, ki se je končala z rezulta
tom 0:0 Tekmo si je ogledalo lOOO 
gledalcev.

Odred: Mozetič, Jovanovič, Udo
vič, Limo, Berginc, Piiskar, Oblak 
Virant. Kranjc, Guban, Klenovšek.

Elektrostroj: Škorič, Petrovič,
Sekal j, Kristovič, Šok, Petrinec, Sa
hari, Horvatič M., Miloševič, Rano- 
gajac, Ke-žman.

Moštvo Elektrostroja je imelo 
®a j lepšo priložnost v 21. mi n. Zara
di ugovarjanja je namreč sodnik 
^ključi! Kranjca, ki je bil do ta
krat najboljši igralec na igrišču. 
Gostje so torej nadaljevali le z de
setimi igralci in je kazalo, da je 
zmaga domačega moštva, ki doslej 
*6 ti bilo poraženo, takorekoč že 
Zagotovljena. Odred pa je danes 
Zaigral taktično zelo dobro, posel)- 
n<> obramba, tako da so se vsi na-

Poljski košarkarji 
v Ljubljani

V soboto, 18. t. m. bo ob 19. uri 
®a igrišču Olimpije pod Ceki- 
ti»vim gradom zanimiva medna- 
jmdna košarkarska tekma. Nasto- 
y i v bodo košarkarji Legije iz 

aršave, ki so državni prvaki 
, tijske in imajo v svojih vrstah 
,ar osem državnih reprezentan- 
0?Vi. Legija je nastopila tudi v 
*viru tekmovanja za pokal ev- 

j°Pskih prvakov in je v osmini 
, aala izgubila z evropskim prva- 
- 1,1 Bigo iz Sovjetske zveze.

padi domačih končali na robu 16- 
metrskega prostora. Posebne zaslu
ge za tako ugoden rezultat ima tu
di Mozetič, ki je nekajkrat uspeš
no posredoval.

Napadi Odreda niso bili tako šte
vilni, zato pa toliko nevarnejši. Če 
bi nespretna Oblak in Klenovšek 
ne zapravila nekaj odličnih prilož
nosti, bi bil lahko uspeh Odreda še 
večji. Nekajkrat pa je uspešno po
sredovat tudi mladinski državni re
prezentant Šk-orič, ki ima precej 
zaslug da Elektrostroj ni prejet 
gola.

V zadnjih 20. min. je Elektro
stroj prevladoval na igrišču.

Dobra obramba gostov pa je pre
prečila, da bi bili napadalci uspeš
ni. Pri Odredu so igrali dobro: Mo
zetič, Limo in Berginc, Pri doma
čih pa Škorič, Kristovič in Horva
tič II.

II. LIGA — VZHOD 
Radnički (Somk) : Lovčen 5:2 
Radnički (Krag) : N. Sad 1:0 
Napredak : Radnički (Niš) 1:1 
Spartak : Sutjeska 1:0 (1:0) 

Proleter (Zr) : Srem 1:1 (1:0) 
Rahotnički : Beograd 0:4 (0:3)

Ljubljana, 12. okt. — Na X. redno skupščino Smučarske zve
ze Slovenije se je zbralo okrog 40 delegatov iz raznih krajev 
Slovenije, ki so zastopali bodisi svoja društva ali pa podzoeze. 
Pred samim začetkom skupščine je predsednik SZS tov. dr Dou- 
gan pozdravil najprej ose navzoče, še posebej pa predsednika 
Športne zveze Slovenije tov. Kreseta, ki je prišel na skupščino 
z namenom, da sam sliši oceno delegatov, kakšno je trenutno 
stanje našega smučarskega športa, predvsem na terenu.

Dr. Dougan je v uvodnih besedah 
poudaril, da je bilo dosedanje delo 
v mnogočem pomanjkljivo in vča
sih tudi nepravilno. Predvsem je 
nakazal misel, v čemer so delegati 
kasneje mnogo razpravljali, nam
reč o odnosu Smučarske zveze do 
podzveze in klubov, in še naprej, 
o odnosih tekmovalcev do svojih 
matičnih klubov. Strinjamo se z

njegovo ugotovitvijo, ko je dejal, 
da je nastala kriza v tekmovalnem 
smučanju in da ne zaostajamo sa
mo za hitro napredujočimi inozem- 
ci, ampak tudi za rezultati, ki smo 
jili. dosegli kmalu po vojni. Po nje
govem mnenju in o čemer je naš 
list že večkrat na široko razprav
ljal, so bili naši trenerji sicer po
žrtvovalni, toda njihova prizadeva-

3 Mimi in ? sinusi rekordov

j> •* iz sovjetsKe zveze.
^skrbite si pravočasno vstop- 

rihrŠ® * * * * v .Predprodaji 
"jj0 ^Olimpije, Gradišče

v prosto- 
3, od 13.

ure.

Kočevje, 12. oktobra — Včeraj in danes 
je bilo v Kočevju republiško prvenstvo 
v štafetah in mnogobojih. Nastopilo je 
124 tekmovalcev iz H klubov, doseženi ao 
bili 3 državni in 7 slovenskih rekordov.

Rezultati — troboj — mlajši mladinci: 
Rojko (LJ) 2213 (nov drž. rekord); mla
dinke: Kotnik (P. N. m.) 2107; desetero
boj — moški: Sluga (Lj) 4725; peteroboj
— »tar. mladinci: Kač (KI) 2556; štafete
— člani — 4 X 808 m: Ljubljana (Špan, 
Hafner, Veber, Toman) 8003 (nov slov.

1. zvezna nogometna liga

rek.); ml. mladinci 4 X 200: Ljubljana
(Polič, Miklič, Pilgram, Munih) 1:35.8 
(nov drž. rek.); ml, mladinci 3 X 1000 m: 
Triglav 8:22.6; člani — 4 X 206 m: Ljub
ljana 2:04.9; st. mladinci — 4 X 200 m: 
Ljubljana 1:34.3; mladinke — 3 X 600 m: 
»Partizan« N. m. 5225 (Hude, Goršin, Kuk- 
man) — (nov slov. rek.); člani — 4 X 1500 
metrov: Ljubljana 16:30.2 (nov slov. rek.); 
st. mladinci — 3 X 1000 m: Ljubljana
8:15.9 (nov Sk>v. rek.); mladinke — 
4 X 60 m: Ljubljana 33.5.

'9
Nogometni reprezentanti, ki so 

prejšnjo nedeljo nastopili proti 
Madžarski, se niso še dobro oddah
nili in spet so se znašli v prven
stvenem vrtincu I. zvezne nogomet
ne lige. Le nekaj jih je »na oddi
hu«:, med njimi Crnkovič, Beara in 
Režek, kar pa se je danes njiho
vim klubom že kar poznalo. Crve- 
na zvezda je namreč doživela svoj

se ne umaknejo z vrha

Srečen sfarf 
fiaših šah isto v
6elo**acllen» 12. oktobra. Včeraj se je pri
bo ' 1(010 finalnega tekmovanja na ša- 
]e Slcl 0limpijadl. Jugoslovansko moštvo 
V,, 610 za nasprotnika reprezentanco

Nemčije. Dva naša igralca, 
ln Djuraševič, sta kmalu prema

zno 3V°ja nasPr°lnika, Gligorič in Ma- 
$»rv^Vl° P® st® svoji partiji prekinila, 
t ^ v lz8ubljenem položaju, drugi pa 
V ajhnlmi možnostmi na celo to'čko. 
er,k-n.aŠnjem nadaljevanju 
namrat srečo- Oba

Ze*° slak° nadaljevala in tako je 
ča 7 Gllgoriču remizirati, Matanoviču 

■Pagati, Končni rezultat dvoboja je

prvi letošnji poraz, ki pomeni hkra
ti ob visokem rezul tatu na j večje 
presenečenje današnjega kola, Di
namo pa je na lastnem igrišču ko
maj izvlekel eno točko proti Haj
duku, pač zaradi odsotnosti prej 
omenjenih igralcev Crnkoviča in 
Režeka, ki sta bila pred kratkem 
kaznovana. Sicer bi laliko dejali, 
da se je večina tekem zaključila 
danes s pričakovanimi zmagami fa
voritov, kar velja za Partizana v 
borbi z Budučnostjo ter za Rijeko, 
Vojvodino in sarajevskega. Železni
čarja. Vse tekme so bile dokaj do
bro obiskane in še precej na do
stojni športni ravni, razen srečanja

med Dinamom in Hajdukom, kjer 
se je v drugem polčasu razvila pre
cej groba igra in je sodnik ni znal 
zatreti.

Zanimivo je, da so igralci Rad- 
ničkega kar tekmovali, kdo bo de
lal večjo zmedo v obrambnem pro
storu Črvene zvezde in tako si je 
Radnički priboril precej visoko 
zmago, hkrati pa dokaj utrdil po
ložaj na drugem mestu. Crvene 
zvezde današnji poraz za zdaj še 
ni prizadel in je še vedno v vod
stvu z dvema točkama prednosti, 
prav tako pa sta obstali Vojvodina 
na 3. in Rijeka na 4. mestu. Parti
zan je imel precej težav z žilavimi

pa smo imeli 
vzhodna Nemca sta

bil torej 3.5:0.5 za Jugoslavijo. Derby 
I kola je bilo srečanje med reprezentan
cama Sovjetske zveze in ZDA. Končni 
rezultat tega srečanja je nedvomno pre
senetljiv. Čeprav so Amerikancl nastopili 
brez Reshewskega, so dosegli neodločen 
rezultat 2:2. Vse štiri partije so se kon
čale neodločeno in sicer med Botvini- 
kom in Lombardijem, Smislovom in Bis- 
guerjem, Keresom in Evansom ter Bron- 
steinom in Rossolinom. Ostala srečanja 
finalne skupine so se končale takole: 
Avstrija : Bolgarija 2:1 (1), CSR : Anglija 
3:1, Argentina : Španija 3:1, Zah. Nem
čija : Švica 1.5:0.5 (2). Danes je Jugo
slavija igrala z Avstrijo.

LORGER prvi v Rimu

nja so temeljila na osebnih stalio 
ščili, ki so bila nevsklajena z razo 
vojem tega športa v najbolj razvit 
tih deželah. Tekmovalci morajo vat 
diti skozi vse leto, društva pa so 
dolžna voditi strogo nadzorstvo. In 
končno, kar je bila tudi osrednja 
misel celotne današnje skupščine* 
je dr. Dougan spregovoril tudi o 

(Nadaljevanje na 2. strani) t

Meejeva in Petšin 
nova prvaka

V petek je bilo končano v Ljubo 
Ijani državno prvenstvo v kotalkat 
nju. Na sporedu je bilo še prosto 
kotalkanje in je po skupni oceni 
naslednji vrsti red: članice — Ant 
dree 191.34, 2. Kristan 177.93, 3. Det 
renda 175.87, 4. Brezovnik 162.74;' 
člani: 1. Peršin 186.07, .2. Klemenc 
135.67; mladinke: 1. Savnik 102.19, 
2. Gomol 102.02, 3. Buldin 85.02; 
mladinci: 1. Griinfeld 89.90; dvojice 
— člani: Andree-Peršin 11.20, Det 
renda-Klemenc 10.24; mladinci: Krit 
stan-Griinfeld 9.77. i

igralci Budučnosti, saj je le-ta v 
prvem polčasu celo vodila s 3:1« 
Kasneje pa je Partizan prevzel pot 
hudo in si priboril sicer tesno, toda 
zasluženo zmago.

Rijeka je mirno pričakovala got 
ste iz Sarajeva, v dobri veri, da 
jih bo premagala. Njena pričako
vanja so se uresničila in morda bi 
bila njena zmaga še celo bolj čista, 
če ne bi bil sicer odlični vratar 
Ravnik nekoliko nepazljiv, zaradi 
česar so igralci Sarajeva dosegli 
častni gol.

Največji revež današnjega kola 
je bil menda Velež, ki ga je Vojt 
vodina v Novem Sadu prepričljivo 
premagala, ne dosti slabše pa se je
godilo Vardarju proti Železničarju
v Sarajevu,

Še neko zanimivost naj omenimo, 
to je, da sta stara mojstra nogo
metne igre Bobek pri Partizanu in 
Mitič pri Crveni zvezdi spet zable
stela kot v svojih najboljših dneh 
in dokazala, da sta v svojih mo
štvih gonilni sili. 1

Rezultati današnjih tekem so bili 
naslednji:
Radnički : Crvena zvezda 4:1 (3:0)

Partizan : Budnenost 5:3 (t:3) 
Rijeka : Sarajevo 3:1 (3:0) '
Dinamo : Hajduk 1:1 (1:1) D 
Vojvodina : Velež 4:0 (t:0) 3

Železničar : Vardar 4:1 (1:0) 1

Rim, 12. oktobra. Današnjega velikega 
mednarodnega atletskega tekmovanja v 
Rimu se je kot edini Jugoslovan udele
žil tudi Stanko Lorger. Tokrat ni imel 
težkega dela z nasprotniki in je ponovil 
svojo lanskoletno zmago na istem tek
movanju. Dosegel je rezultat 14.3, za njim 
pa so se razvrstili kar trije atleti z istim 
rezultatom 14.6. To so bili: Anglež Hild- 
reht, Francoz Dohen in Nemec Pensber-

ger. Tudi sicer so bili doseženi številni 
odlični rezultati: 100 m: Agostini (Kan) 
10.4, Radford (VB) 10.5, Berruti (It) 10.5, 
800 m: Rawson (VB) 1:49.7, VVaern (Šved) 
1:49.8, 400 m ovire: Martini (It) 52.0, Trol'1- 
sas (Šved) 52.3, krogla: Meconi (It) 17,95, 
kopje: Lievore (It) 80.72, Macquet (It) 77.01.

V Moravski Ostravi je danes nogomet
na reprezentanca Bolgarije premagala iz
brano enajstorico CSR z 1:0,

LESTVICA I. ZVEZNE LIGE 1
Crv. zvezda 5 4 0 1 17:7 S
Radnički 5 3 0 2 14:6 6
Vojvodina 5 3 0 2 11:6 6
Rijeka 5 3 0 2 9:7 6
Partizan 5 2 1 2 7:7 5
Dinamo 5 2 1 2 6:8 5
Hajduk 5 2 1 2 6:10 5
Želiezničar . 5 "2 0 3 8:7 4
Sarajevo 5 2 0 3 8:11 4
Budnenost 5 2 0 3 7:12 4
Velež 5 2 0 3 4:10 4
Vardar 5 1 i 3 5:11 3



DaifflO Siltiriei pravo neslo še eno društvo za Jesenice
(Nadaljevanje s 1. strani)

finančnih težavah, ki so tako ve
like, da nimamo več prave mož
nosti za redni razvoj smučarskega 
športa v naši republiki.

Nato je predsednik SZS prečital 
organizacijo — tehnično poročilo, 
ki ga na tem mestu ne bi ponav
ljali. So pač znana in običajna po
ročila o posameznih disciplinah, o 
stanju na terenu, o tekmovanjih 
v pretekli in prihodnji sezoni in 
podobno. Nas bolj zanima sama 
razprava, za katero je dejal pred
sednik Enotnosti tov. Završnik, da 
je bila doslej najbolj, stvarna od 
vseh dosedanjih.

Če bi zbrali misli vseh govorni
kov današnje skupščine, potem bi 
prišli do ene same ugotovitve: de
nar, denar'in spet denar! Kar po 
vrsti naštejmo govornike: delegat 
kranjskega Triglava tov. Gorjanc 
je govoril o finančnem vprašanju 
za boljše tekmovalce, ki morajo 
izostati od rednega dela in povra
čila za te stroške ne dobijo. Tovariš 
Arko je povedal, da vsa dolenjska 
smučarska zveza ne premore več 
kot dve partizanski društvi. Seve
da ni tudi po sredi samo denar, 
temveč še drugi pravilni organiza
cijski prijemi. Zastopnik ljubljan
ske Enotnosti, kluba, ki je že osem 
let državni prvak, tov. Guček, je 
povedal, da je društvo na beraški 
palici in da ima ves svoj inventar 
y drvarnici, ker ni niti klubskih 
prostorov. O prepotrebnih finanč
nih sredstvih za nabavo rekvizitov, 
opreme za tekmovalce in za začet
nike, pa sploh ni vredno govoriti. 
In tako po vrsti vsi delegati, ki so 
se oglašali k besedi.

Končno je povzel besedo sam 
predsednik ŠZS tov. Krese, ki je 
najprej z veliko pozornostjo sledil

delu skupščine, nato pa zbranim 
delegatom povedal nekaj svojih mi
sli. Med drugim je dejal, da so pač 
finančne težave vsakodnevni pojav 
in da to gramofonsko ploščo sliši
mo na vseh skupščinah vseh šport
nih organizacij. Povsem se je stri
njal z osnovno mislijo zbranih de
legatov, da moramo smučarstvu dati 
mesto, ki mu gre. Kongres telesne 
kulture bo prav gotovo tudi ta pro
blem reševal, zato moramo priti na 
kongres dobro pripravljeni, da bo
mo lahko s tehtnimi dokazi podprli 
potrebe smučarjev. Mimo tega pa 
je tov. Krese sprožil še niz drugih 
problemov, ki bi se jih morali lotiti 
smučarski delavci. Ponovno mora
mo oživiti različne tradicionalne 
šole, kakor n. pr. planiško skakalno 
in čeprav danes še ni denarja, ga 
bomo za takšne potrebe prav go
tovo dobili. Misli predsednika -SZS 
so naletele na splošno odobravanje, 
čeprav so le bili delegati soglasni 
v tem, da je vendarle potrebno v 
osnovi rešiti finančni problem.

Skupščina se je tudi dotaknila 
odločitve sekretariata Smučarske 
zveze Jugoslavije, ki je pred ne
davnim sklenil, da se Jugoslavija 
ne bo več udeleževala smučarskih 
tekmovanj tako imenovanih alpskih 
dežel. Takšen sklep pomeni eno
stransko odločitev sekretariata SZJ, 
če pa hočemo komentirati še teh
nično plat tega sklepa, potem bomo 
prišli do popolnega nesmisla, saj že 
tako in tako izgubljamo stike s 
smučarji, ki imajo neprimerno bolj
še pogoje kot mi in če ne bomo še 
sodelovali pri tekmovanjih, ki jih 
organizirajo alpske dežele, bomo 
povsem izpadli od nadaljnje med
narodne konkurence. Po končani 
razpravi je bil izvoljen nov odbor, 
ki mk znova predseduje dr. Dougan.

.M. Lipar

Jeseničanke so izpadle
Jesenice, 12. okt. Danes je bilo zaklju

čeno kvalifikacij siko tekmovanje za vstop 
v zvezno žensko košarkarsko ligo. Tm> 
nirja so se udeležile tri ekipe: slovenski 
prvak Jesenice, prvak Hrvatske Jugo- 
montaža in prvak Srbije Partizan iz Beo
grada. V dokaz velikega zanimanja za 
turnir naj povemo samo to, da je pre
vzel pokroviteljstvo predsednik ObLO 
tov. Treven, V prvi tekmi je pred 1000 
gledalci Partizan odpravil Jesenice z 51:42 
(25:23). Včeraj je Jugomontaža premagala 
Jesenice z 42:30 (22:14) in dokazala, da je 
pravzaprav najboljša ekipa tega tuf nirja. 
Danes pa so se pomerili ekipi Partizana 
in Jugomontaže. Igra je bila izredno za
nimiva. Jugomontaža je zmagala s 35:33 
(26:19). Čeprav so Jeseničanke tokrat iz
padle kot kandidatinje za vstop v zvezno 
ligo, jih moramo pohvaliti, saj so prav 
letošnje leto znatno napredovale, pri
manjkuje pa jim le izkušenj. Za zaklju
ček turnirja je odigralo tehnično osebj^ 
turnirja še tekmo z moštvom Jesenic in 
zmagalo s 77:62 (39:31).

HUDA BORBA MED POLJAKI IN 
NEMCI

V Varšavi je bilo srečanje atletskih 
reprezentanc Zahodne Nemčije in Polj sik e. 
Po hudih borbah prvega dne je balo sta

nje neodločeno 55:55. Nekaj rezultatov — 
400 m: Kaufmann (Nem) 47.0; 800 m: 
Schmidt (Nem) 1:48.4; troskok: Schmidt 
(Polj) 15.58; 4X100 m: Nemčija 40.5.

Atletska reprezentanca Vzh. Nemčije je 
premagala reprezentanco * CSR s 107:98 
točkami.

V Londonu se je srečanje amaterskih 
nogometnih reprezentanc Anglije in Fin
ske končalo z zmago Angležev s 3:2.

Ljubljana, 12. oktobra. Ugotovitev na 
današnji skupščini Hokejske zveze Slo
venije, da hokej v pretekli sezoni ni na
predoval je povsem razumljiva. Vedno 
slabše sezone za hokejiste namreč pre
prečujejo, da bi se ta panoga uspešneje 
razvijala. Trditev seveda ne drži za Je
senice, kjer upravlja umetno drsališče 
pomembno nalogo.

V pretekli sezoni sta prenehala z delom 
dva kluba, Tržič in Brežice in sicer za
radi pomanjkanja strokovnega kadra. Če 
pa povemo, da je zveza priredila tečaj 
za inštruktorje, za katerega se je prija
vilo 9 kandidatov, prišel pa je le eden 
iz Maribora, je seveda to manj razum
ljivo. Najbrž bi bilo treba nekoliko več 
resnosti. Nekaj pa je seveda kriva zveza, 
ki je premalo pomagala klubom.

Še slabši pa je rezultat pri hokeju na 
kotalkah. V Sloveniji sta dva kluba in 
letos ni bilo slovenskega prvenstva, ker 
Olimpija ni nastopila. Če vemo, kako ko-

Nogometna prvenstva evropskih 
držav

ITALIJA — IV. kolo: Alessandria : Pa
dova 3:1, Bari Torino 4:1, Bologna : 
Roma 1:0, Internazionale : Spal 8:3, Ju- 
ventus : Napoli 2:0, Lanerossi : Genoa 
1:2, Lazio : Udinese 1:1, Sampdoria : Mi
lan 0:0, Triestina : Fiorentina 1:3. Vrstni 
red: Milan 7, Juventus 7, Fiorentina 7, 
Bologna 6, Internazionale 6.

ANGLIJA: Aston Villa : West Brom- 
wich 1:4, Blackburn : Pre*ston 4:1, Black- 
pool : Burnley 1:1, Chelsea : Bolton 0:1, 
Manchester U. : Arsenal 1:1, Newcastle : 
Leicester 3:1, Nottingham : Luton 3:0, 
Portsmouth : Leeds 2:0, Tottenham : 
Everton 10:4, West Ham : Birmingham 
1:2, Wolverhampton : Manchester C. 2:0.

Zenska republiška odbojkarska liga: 
Jesenice : Kamnik 3:0

Moška republiška odbojkarska liga: 
Jesenice : Poštar 3:1

III. slovenska liga:
Kamnik-B : Partizan (Domž) 1:3

»Partizan« Jelšane 
prvak v odbojki

Koper, 12. okt. — Danes dopoldne je bi
lo prvo prvenstvo vaških društev »Par
tizana« koprskega okraj a v o-dbojki. Pri 
moških je zmagal »Partizan« Jelšane z 
8 točkami, slede Hruševje 6, Planina 4, 
Divača II 2 in Orlek (brez točke). Pri 
ženskah je zmagala Divača, ki je prema
gala Jelšane z 2:0.

risten je hokej na kotalkah kot dopolnilo 
za hokej na ledu, bi bilo treba tej pa
nogi posvetiti več pozornosti.

Delegat iz Celja je poročal, da bi lani 
že skoro prišlo do gradnje umetnega 
drsališča v Celju, vendar je bilo s strani 
hokejske zveze premalo podpore. Po
dobno se je zgodilo tudi v Mariboru. 
Kaj pomeni taka naprava jasno kaže pri
mer na Jesenicah. Povsem pameten je 
torej predlog, da bi bilo treba čimprej 
misliti na ustanovitev še enega društva 
na Jesenicah Sedanje društvo ima nam
reč 50 aktivnih igralcev, od katerih na
stopa le 15 do 20 igralcev. Za ostalo je 
tb malo vspodbudno. Morda za začetek 
vprašanje denarja ne bi bilo tako pereče, 
kasneje pa bi še eno društvo pomenilo 
stalnega rivala, kar bi ugodno vplivalo 
na izboljšanje kvalitete. Da bi le delno 
rešili problem igralcev, ki ne nastopajo 
v prvem moštvu, bosta letos na prven
stvu Slovenije nastopili tudi B-moštvi 
Ljubljane in Jesenic.

Na zadnji skupščini je bil sprejet pred
log, da mora imeti vsak klub mladinsko 
moštvo. Letos ta predlog ni bil preveč 
upoštevan in ga bo treba jemati v bo
doče resneje. M. G.

Najbolj elegantni trener
Švedom je bilo ob svetovnem nogo

metnem prvenstvu kar žal, da niso mogli

izbirati naj lepšega nogometaša. Zato so 
se odločili, da bodo izbrali vsaj najbolj 
elegantnega trenerja. Prvo mesto je osvo
jil trener Argentine Stabile, ki je s svojo 
eleganco vzbujal splošno pozornost.

Izboljšava
Znano je, da sl lahko »športno« ob- 

činstvo v raznih državah zahodne Evrope 
in ZDA ogleda za primerno vstopnino tu
di žensko rokoborbo. Nedavno je gosto
vala v Parizu amerikanska skupina takih 
močnih žena. Tokrat so organizatorji na
stop še izboljšali. Napravili so borbo 
dveh proti dvema naenkrat, pri čemer 
tudi niše pozabili na takšne »finese«, da 
je imela prva tekmovalka plave lase, 
druga kostanjeve, tretja črne in četrta 
rdeče.

Kar naprej strada
Mladi angleški jockey Steve Donog ima 

že žalostne izkušnje v življenju. Preden 
je postal znan jockey, je bil konjski hla
pec in je bil seveda mnogokrat bolj lačen 
kot sit. Potem pa je postal pravi zvezd
nik, toda kaj mu to pomaga? Zopet Je 
lačen! Sedaj namreč ne sme jesti zato, 
da se ne bi preveč zredil, kar je seveda 
zelo slabo pri poklicu Jockeya Nesrečni 
fant ne ve, kaj bi in pravi, da bo raje 
pustil dobičkonosni posel, kot da bi še 
naprej stradal.
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Če niti funkcionarji ne vedo.

Hanžičev ipot&cii za ©Milil
Ljubljana, 12. okt. — Kot vsako 

leto od 1948 so sabljači tudi letos 
počastili spomin sekretarja zveze 
Hanžiča, ki je padel kot talec pred 
16 leti dne 13. oktobra v Gramozni 
jami. Tekmovanje je že tradicio
nalno ter nastopajo članice in čla-

pri ženskah pa so tekmovalke za
sedle 3. in 5. mesto. -

Rezultati — moški: 1. Simoniti 
(O), 2. Mezgolitz (O), 3. Baumgar- 
ten (O), 4. Stegu (O), 5. Oblat (fir), 
6. Zajc (O); ženske: 1. Majerič (Br), 
2. Beloglavec (Br), ,3. Kalčič (O), 4.

ni v floretu. Tokrat je nastopilo 26 Drofenik (Br), 5. O tič (O), 6. Kra-
moških in 11 tekmovalk. Tekmo
vanje ni pokazalo nobenega na
predka. Do izraza je prišla le pre
cejšnja borbenost tekmovalcev. 
Vendar moramo reči, da borbenost 
napreduje na račun, kvalitete. Pre
hodni pokal za »Hanžičev memo
riale je letos osvojil Odred, ki je 
pri moških povsem prevladoval,

n j ec (P. T.).

V sredo popoldne v Športni am
bulanti Ljubljana-Center. V čakal
nici nestrpno čakajo na pregled 
številni športniki, ki jih je pova
bila v ambulanto zdravniška kon
trola. Rentgenski pregledi pljuč in 
srca, nato pa še specialni pregled 
vseh važnejših organov telesa. 
Športniki potrpežljivo in discipli
nirano čakajo na klic zdravnika in 
tako dan za dnem vsako popoldne, 
razen sobote, nenehno deluje naša 
Športna ambulanta, ki skrbi za 
zdravje naših športnikov.

Predstojnica te ambulante, tov. 
dr. Vučetič-Zatvrnikova, ki smo jo 
ta dan obiskali, nam je do podrob
nosti popisala skrb športnih zdrav
nikov, ki morajo bdeti nad zdrav
jem tekmovalcev.

»Ste zadovoljni z disciplino pri 
pregledih naših tekmovalcev?« smo 
se najprej zanimali.

»Sem in nisem. Mnogi še danes 
ne vedo, da sploh obstaja Športna 
ambulanta, da ne govorim o splošni 
progresivni misli, ki bi morala za
jeti vsakega posameznika, da je 
nujno potrebno od časa do časa 
zdravniško pregledati svoje telo.«

In kdo ni discipliniran? Že več
krat smo slišali pritožbe s Športne 
ambulante m sploh zdravniških 
pregledov.«

»Kaj naj vam rečem? Če niti 
funkcionarji tega ne vedo, da 
Športna ambulanta živi in dela, ka
ko naj potem pričakujemo od sa

mih športnikov, da bodo disciplini
rani in redni pri zdravniških pre
gledih. Čas bi bil, da z najmero 
dajnejših mest uzakonijo preven
tivno, ne pa, da se žal premnogokrat 
zgodi, da dobimo športnika že V 
resno zdravljenje!«

Tov. dr. 'Vučetic-Zavrnikova nam 
je v skopo odmerjenem času razlo
žila ves potek zdravniškega pregle
da in nas opozorila na podrobnosti 
popisovanja vsakega špbrtnika. ki 
ima v Športni ambulanti svojo kar
toteko. Res je, da je-določeno, ka
ko morajo prihajati člani in mla
dinci na pregled, toda, če ne bomo 
vsi skupaj stremeli za reden pre
gled ne oziraje se na predpise, am
pak na potrebo telesa, bomo med 
športniki še vedno našli, na splošno 
ironijo, bolnike, ki se s športom 
sploh ne bi smeli ukvarjati.

L. M.

D’mhm z Italii® 
smo sr®??!© zaklimlli

Maša šeslorlea w finalu
Včeraj so bila v Mtinchenu zaključena 

predtekmovanj a na šahovski olimpiadl. 
Jugoslovanska reprezentanca je dosegla 
razen rezultatov, o katerih smo že po
ročali, še naslednje: proti Belgiji 2.5:1.5, 
proti CSR 2:2, proti Švici 2:2, proti Tu
nisu 4:0 in proti Švedski 2.5:1.5. Končna 
razvrstitev v posameznih skupinah: 1. 
skupina: Sovjetska zveza 27, Bolgarija
21.5, Avstrija 21, Nizozemska 20.5, Danska
06.5, Francija 14.5, Italija 11, Por tor ic o 8, 
Irska 4; 2. skupina: Španija 23.5, ZDA 23, 
Zah. Nemčija 22, Finska in Island 15.5, 
Izrael 15, Norveška 11.5, Južna Afrika
10.5, Iran 7.5; 3. skupina: Argentina 23, 
Vzh. Nemčija 21, Anglija 20, Madžarska

19.5, Poljska 19, Kolumbija 16.5, Filipini
12.5, Škotska 10, Libanon 2.5; 4. skupina: 
ČSR 25, Jugoslavija 24, Švica 20, Kanada 
19, Švedska 18.5, Belgija 10.5, Portugalska 
10, Tunis 9.5, Grčija 7.5. Posebno prese
nečenje je izločitev Madžarske, kajti v 
finalno tekmovanje se uvrstijo samo naj
boljše 3 ekipe iz vsake skupine. Jugosla
vija je igrala v nekaterih srečanjih do
kaj slabo in v finalu bodo potrebni več
ji napori, če bo hotela naša ekipa za
vzeti drugo mesto, kar si je postavila za 
cilj. Velik favort je seveda Sovjetska 
zveza, ki je edina ekipa, ki je na pred
tekmovanjih zmagala v vseh srečanjih.

R. M.

Drugi del dvoboja v plavanju, vvater- 
polu in skokih z mladinsko reprezentanco 
Italije se je končal z zmago Jugoslavije 
121:116. V plavanju so bili boljši Itali
jani (95:85), v s-kokih so zmagali Jugo
slovani (14:7), medtem ko sta bili drugi 
dan odigrani tudi dve waterpolo tekmi. 
V prvi, kjer so se pomerili mladinci do 
18. leta starosti, so zmagali naši igralci 
5:2, y drugi ,kjer so nastopili igralci do 
21 let starosti, pa sta se moštvi razšli 3:3.

Drugi dan tekmovanja so mladi jugo
slovanski plavalci ponovno izboljšali dva 
državna rekorda. Mladinci so izboljšali

devet let stari rekord v štafeti 4 X 200 m 
prosto s časom 8:50.2, kar je skoraj 10 se
kund boljše od starega rekorda. Hilda 
Zeier pa je ponovno izboljšala svoj mla
dinski državni rekord na 400 m prosto s 
časom 5:21.8.

Rezultati drugega dne: moški — 400 m 
prosto: 4:45.6 Bianchi (I), 4:47.6 Brinovec 
(J); 200 m metuljček: Lombardi 2:36.2, 
Ciacci (oba I) 2:38.2; 100 m hrbtno: Elsa 
(I) 1:05.6, Dorčič (J) 1:07.0; 4 X 200 m pro
sto: Jugoslavija 8:50.2, Italija 8:56.4; žen
ske: 400 m prosto: Zeier (J) 5:21.8, Valle 
(I) 5:24.0; 200 m prsno: Matekala 3:03.0, 
Zennari (I) 3:09 0; 4 X 100 m mešano: Ita
lija 5:15.8, Jugoslavija 5:17.2.
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Waterpolisti Črne gore 
na prestolu

Z zadnjo tekmo med Jugom in Jadra
nom iz Splita se je v Dubrovniku kon
čalo državno prvenstvo v waterpolu, ki 
je prineslo, zlasti v zadnjem delu, mar
sikakšno presenečenje. Prav gotovo je 
največje presenečenje prvo mesto Jadra
na iz Hercegnovega, ki je s to svojo 
zmago prekinil 35-1 etn o tradicijo hrvat- 
sldh klubov, ki so bili ves čas vodilna 
jugoslovanska vvaferpolo moštva. Igralci 
Jadrana iz Hercegnovega so tako prvi
krat v zgodovini jugoslovanskega water- 
pcla prinesli prvenstvo na teritorij Črne 
gore. Morda še večje presenečenje pa 
predstavlja predzadnje mesto splitskega 
Mornarja, ki je pred prvenstvom prav 
tako veljal za enega od favoritov.

Lestvica letošnjega državnega prvenstva 
v waterpo!u:

Jadran (H) 10 8 2 0 37:13 18
Jadran (S) 10 6 1 4 37:28 13
Mladost s 10 4 3 3 33:27 11
Jug 10 3 2 5 22:29 S
Mornar 10 3 0 7 31:45 6
Primorje 10 1 2 7 20:28 4

Najboljši strelci so bili: Roje (JS) 15,
Stanišič (JH) 12, Zuželj (M) 10, Krekovi* 
(MS) in Nardell (JS) po 9 Itd.

Za začetek najbošfši Teran
Ljubljana, 12. okt. — V Ljub

ljani je bil danes prvi republiški 
članski namiznoteniški turnir, na 
katerem je nastopilo nad 100 tek
movalcev in tekmovalk iz Kopra, 
Maribora, Jesenic, Raven, Kranja, 
Litije, Trbovelj in Ljubljane. Tur
nir je bil odigran v enem dnevu, 
zato ni bilo na sporedu tekmova
nje dvojic. Udeležba je bila sicer 
dobra, kvaliteta pa še ne najbolj
ša, kar je razumljivo glede na za
četek sezone. Še največ sta poka
zala Teran in Tomažič, posebno
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prvi, pi je tudi zmagal pri članih. 
Pri ženskah posamezno moramo 
omeniti uspeh Vavčeve, ki je v 
polfinalu premagala Terečikovo 3:1. 
Pri moških ekipno je zmagala 
Ljubljana nad Mariborom 5:2. Zma
govalno moštvo je tokrat nastopilo 
z dvema mlajšima igralcema Ko
stanjškom in Bratušem, ki sta se 
uspešno uveljavila.

Rezultati — ekipno: moški: Ljub
ljana : Odred 5:1, Maribor : Tri
glav 5:2, Ljubljana : Maribor 5:2; 
ženske — Triglav I : Triglav II 3:0, 
Ljubljana : Fužinar 3:1, Triglav I : 
Ljubljana 3:1; posamezno — moški 
A: Teran : Podobnik w. o., Toma
žič : Kern 3:0, Teran : Tomažič 3:1; 
ženske: Plut : Vavče 3:0; moški B: 
Pirc : Marušič 2:0. M. G.

Tudi pri plavačih Jadran 
najboljši

V plavalnem delu zvejne lige so bili 
prav tako najboljši tekmovalci Jadrana 
iz Hercegnovega. Nekatere ekipe (Mla
dost, Primorje, Mornar) so sicer nastopa
le v drugem delu nepopolne, vendar to 
ne zmanjšuje velikega uspeha plavalcev 
Jadrana, Kar priča o naglem vzponu pla
vanja v Črni gori V drugem delu tek
movanja za plavalni kup Jugoslavije so 
bili na različnih tekmovanjih doseženi 
tile najboljši rezultati:

Moški: 190 m prosto: Lonza (JD) 58.6, 
Nardeli (JS) 59.0, Pirc (JS) in Baraba (P) 
56.6; 200 m prosto: Mušnjak (P) 2:12.2, 
Lonza (JD) 2:12.8, Pirc (JS) 2:13.0; 100 
metrov prsno: Pandur (MS) 1:19.0, Alu
jevič (MS) in Bulič (JS) 1:19.4; 100 m me
tuljček: Dobrila (P) 1:09.2, Kambij (JS) 
1:10.0; 100 m hrbtno: Barišič (JS) 1:09.4, 
Vranič (P) 1:10.2.

Zenske — 100 m prosto: Zeier (JD) 
1:09.4, Camdžlč (JH) 1:10.4; 200 m prosto: 
Zeier 2:30.5 (nov državni rekord), Glava- 
nlč (MZ) 2:40.8, Camdžič (JH) 2:42.0; 100 m 
metuljček: Golubin (JH) 1:23.4; 100 m prs
no: Andrič (JH) 1:27.8, Stasenko (MS) 
1:29.2; 100 m hrbtno: Bajkovič (JH) 1:18.5, 
Pilič (JS) 1:19.5, Cipci (JS) 1:22.9.

Še nekaj novic iz Toulona
Pred dvema tednoma smo poročali o 

povratnem srečanju v vajah na orodju 
med moškima reprezentancama Slovenije 
in francoske pokrajine Provence, ki je 
bilo v Toulonu. Tudi v povratnem sre
čanju so zmagali slovenski telovadci, in 
sicer z rezultatom 176.50:175.05, torej za 
1.45 točke. Srečanje je bilo 26. sept. t. 1. 
v mestnem gledališču pred približno 600 
gledalci. Domačine je okrepil francoski 
državni prvak Mathiot, našo vrsto pa dr
žavni reprezentant Marjan Skaza. Končni 
rezultati posameznikov so bili tile: 1. 
Skaza (J) 45.85, 2. Mathiot (F) 44.65, 3. 
Ange Ed. (F) 43.95, 4. Jaillard (F) 43.35, 5. 
Šrot (J) 42.75, 6. Oblak (J) 42.25, 7. Troj ar 
(J) 42.00, 8. Senica (J) 40.90, 9. Fournier 
(F) 40.90, 10, Lakota (J) 40.85, 11. Ange 
Alb. (F) 40.10, 12. Portanery (F) 38.35.

Zmaga Skaze nad državnim prvakom 
Franclje Methiotom je zelo lep uspeh za 
našega tekmovalca, čeprav je Mathiot na
stopil precej utrujen, saj je nastopil na 
tekmi neposredno po več kot 800 km

dolgem potovanju. Poudariti je treba tudi 
izredno prisrčen in gostoljuben sprejemi 
ki so ga našim telovadcem priredili Fran
cozi. Vsi so poudarjali potrebo po so
delovanju ln sožitju med narodi ln £e 
sklicevali na tradicionalne vezi med na
rodi Jugoslavije in Francije. Nekateri na
ši predstavniki, ki so že precej potovali 
po svetu, so izjavili, da tako gostoljub
nega sprejema še niso doživeli. Francozi 
so se na povratno srečanje zelo načrtno 
pripravljali vse poletje, čeprav se v ToU- 
ionu telovadba razvija v zelo slabih oko
liščinah, saj vse mesto nima niti ene P0- 
štene telovadnice.

Na povratku v domovino so si naši tek 
movalci ogledali še Genovo in Milan°a 
nekaj uric pa so se zadržali še v 
netkah, kjer so si na hitro ogledali zna 
menitosti »kraljice morja«. Želeti bi bi 
da bi Zveza »Partizan« Slovenije še 
krat prirejala takšna prijateljska sre 
nja, ki bi lahko postala tudi tradio 
nalna.
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Dinarji pod mizo -
koliko časa še...?
Čevljar potrebuje — če hoče narediti čevlje — usnje, dreto, 

šilo in še kaj. Inženirju so pri delu potrebna šestila, ravnila m 
druge priprave, rudarju vrtalni sveder in kramp, itd., itd. Ce 
hočemo gojiti šport, potrebujemo rekvizite, športne naprave, 
kadre. In denar! Brez tega pa ni ne prvega, ne drugega, ne tre
tjega. Že kot otrok sem nekoč slišal, da v Angliji pravijo: »Brez 
denarja in brez ljubezni ni življenja« (denar je na prvem me
stu!). Skratka — denar — to bo tema, ki bo po vsej verjetnosti 
precej zaposlila številne udeležence bližnjega Kongresa telesne 
kulture v Beogradu.

Ni dvoma, da je do danes naša družba za razmah športnega 
življenja žrtvovala že čedne milijončke, bolje rečeno milijarde 
— če računamo tudi vse številne gradnje in športne naprave, ki 
so zrasle po vojni v naši domovini. Seveda pa se ob teh visokih 
Vsotah pojavi vprašanje, če smo ta denar dobro in pametno nalo
žili, če ga nismo vtaknili v veličastne športne objekte, ki jih 
danes uporablja le nekaj desetin izbrancev, ne pa množica. Ve
liko vprašanje je tudi, kako smo uporabili denar za neposredno 
podpiranje športa. Ali niso šla dostikrat milijonska sredstva za 
peščico izbrancev, za nekaj pnviligiranih »asov«, za množično 
telesno kulturo pa ni bilo mogoče dobiti niti tisočakov. Prav 
gotovo je bilo več kot preveč — in še jih je — takšnih nepra
vilnih primerov.

Kadar danes govorimo o denarju v športu in sploh v telesni 
kulturi, slišimo z vseh strani samo jadikovanje. Vemo za pri
mere, da so partizanska in športna društva prišla pred arbi
tražna sodišča, ker niso mogla poravnati svojih dolgov. V zad
njem času slišimo obupni SOS iz mnogih športnih kolektivom, 
ki predstavljajo ne samo slovensko kvaliteto (n. pr. NK Odred), 
ampak celo naš državni vrh (n. pr. SK Enotnost). Vemo, da se 
mnoga društva branijo sprejemati novo članstvo, ker nimajo 
denarja, da bi novince opremila z rekviziti. V nekaterih šolali 
nimajo niti toliko denarja, da bi kupili eno samo žogo. V nekem 
atletskem klubu je velik problem — nabava para sprinteric. 
Podobne jeremijade so v društvih na dnevnem redu.

Ce smo odkriti, bomo priznali, da je o teh problemih mnogo 
nejasnosti in nerazčiščenih pojmov. Kdo naj skrbi za vse številne 
(in dostikrat celo preštevilne) potrebe? Vsi vemo: v principu 
komuna! Vse lepo in prav. Toda na te komune smo menda danes 
zvalili že toliko bremen, da jim res~že morajo drgetati kolena.

■ Ali bodo vzdržale? Ali niso naše želje prevelike? Eni pravijo —
da, drugi _ ne. Večina društev'si pomaga kakor ve in zna.
Plesne vaje, tombole, pa še malo podpore od komune, predvsem 
Pa razni oglasi in darežljivi tovariši direktorji. Da, le-ti' pred
vsem! Društvo, ki ima dobre »zveze« z direktorji (vplivnimi, 
seveda), takšnimi, ki lahko zberejo toliko in toliko milijonov, 
bo prosperiralo. Toda — ali ni to absurdno, za našo družbeno 
Ureditev smešno, nemogoče? Ali naj res naša društva rastejo ali 
Propadejo z enim ali več direktorji? Kaj, če je tisti direktor 
klubaš, ki vidi le »svojo« panogo, vse drugo pa ga nič ne za
nima? In kam gredo ta sredstva? Kolikšna so? Kako so se potro
šila? Kdo ve? Vsa ta sredstva so šla mimo kontrole družbe — 
vse to je tako imenovanj — denar pod mizo! Pravzaprav je to 
neke vrste mecenstvo, le da tokrat ni več meeena-kapitalista, ki 
ni dajal svoj denar, ampak je v vlogo mecena stopil socialistični 
direktor, ki deli družbena sredstva.

Prav gotovo terja današnji položaj, da te stvari _ uredimo. 
Zdi se mi, da moramo izhajati iz osnovnega načela: če je telesna 
kultura družbeno potrebna, če telesna kultura naši družbi kori
sti, če naša družba to priznava in ve, da ji je telesna kultura 
neobhodno potrebna, potem mora skupnost, družba, tudi prevzeti 
vsaj osnovna jamstva, da bo skrbela za normalen razvoj telesne 
kulture.

'Mnenja, kako bi uredili pereče materialne, predvsem de
narne probleme telesnovzgojnih organizacij, so danes še deljena. 
Mislim pa, da je dosedanja praksa že 'dokazala, da teh proble
mov ne bo mogoče reševati kar naprej »pod mizo« in z raznimi 
direktorji, ampak samo preko zakonitih skladov, ki jih ho treba 
formirati v občinah, z njimi pa bo razpolagal družbeni organ — 
Svet za telesno kulturo. Seveda je še odprlo vprašanje, kdo vse 
ho tisti, ki bo dajal v ta »šparovček« — in pa koliko bo dajal? 
F® smo dosledni in če smo osvojili načelo, da mora za telesno 
kUituro skrbeti skupnost, vsa družba, potem bi se v tem skladu 
morala zbirati tudi sredstva skupnosti — torej iz komun, pa 
?® iz proizvodnih podjetij. Ni bistvene važnosti koliko bi bilo 
reba dajati, to je računska operacija, ki jo lahko hitro izraču

namo. Bistveno je to, da se v zakonitem skladu pri družbenem 
®rganu zbirajo vsa sredstva družbe, ki jih bo Svet kot organ 
. ružbe pravično in ob soglasju vseli državljanov delil tako, kot 
1® Prav in potrebno, ne oziraje se na Petra in Pavla.

Seveda pa s formiranjem zakonitih skladov pri komunah še 
116 bodo rešena vsa vprašanja okoli denarnih sredstev. Tu bo še 
, m:ko problemov, ki jih bo treba razvozi jati. Predvsem so tu 
° e> Področje, ki je močno zanemarjeno. Samo »po lini ji« pro- 

i . e ga ne bo mogoče rešiti, morali bodo izdatno pomagati Sveti, 
»p s<> doslej marsikje to področje precej zapostavljali. Potem 
j Problem velikih gradenj, k |jih same občine ne bodo zmogle. 
j?. n® nazadnje se pojavlja vprašanje kvalitetnega športa. Vze- 
kl’m-0 samo primer SK Enotnost. To je naš najboljši smučarski 

ub v državi, ki ima toliko in toliko državnih prvakov, olimpij- 
g v jtd. Vsi pa vemo, da je kvalitetni šport drag, predvsem pa 
, 'Ueanje. Ail naj zdaj za vse te reprezentante-smučarje skrbi 
Sv'n.,un<i Center v Ljubljani, kjer ima slučajno SK Enotnost 
sjnJ” Pihamo? Prav gotovo ne! Ža kvalitetni šport bo treba po- 
jj, ueanje. Ali naj zdaj za vse te reprezentante-smučarje skrbi 

° Pa je popolnoma jasno: perečo finančno problematiko je 
In to čimprej, da ne bo prepozno.

Igor Prešern
troha urediti".

Razgovor z ing. Majdičem, predsednikom Sveta za telesno kulturo ObLO Trbovlje

11 sol i/ ic&mdiski oAtCni
ima samo eno telovadnico

Tudi športna igrišča so močno preobremenjena
Našef sem ga, ko /e ravno prišel iz 

rova. Ing. Cvetko Majdič, predsednik 
Sveta za telesno kulturo v občini 
Trbovlje, je namreč po poklicu ru
darski inženir. Mlad, morda kakšnih 
26 ali 28 let star. Smehljal se je in 
se obotavljal ponuditi roko, ki je bi
la umazana od premoga in prsti.

»Razgovor za »Poletu! Seveda, rade 
volje. Toda . .. malo časa imam.« 
Pogledal je na uro. »Zdaj je dva
najst, moram se umiti, potem grem 
h kosilu Ob štirih pa imam reševalno 
vajo . . .«

»Morda pa bi se našla malo pred 
reševalno vajo.«

»No, to pa že! Velja! Torej, ob 
treh.«

V lični sobici ob kopalnicah, kjer 
trboveljski rudarji vsak dan zmivajo 
znoj in prah s svojih mišičastih teles, 
se /e pričel pogovor

»Kakšno je stanje po šolah v obči
ni Trbovlje?«

»V trboveljski občini imamo 11 šol 
— 1 gimnazijo, 3 osemletke, 3 sred
nje strokovne šole, I srednjo eko
nomsko šolo m 3 osnovne šole. S ka
dri gre še kar dobro.«

Začel je seštevati. »Oprostite, na 
tem mestu sem šele nekaj mesecev, 
pa ne poznam vseh .stvari do podrob
nosti. Torej, telesnovzgojnih učite
ljev in profesorjev imamo devet. To 
bi menda kar zadostovalo.«

»To je res zadovoljivo število.«
»Da, toda prej je bilo teže. Stanje 

se je izboljšalo šele letos, ko smo 
dobili v občino tri nove učne moči.«

»Kako pa je s prostori?«
Ing. Majdič je odkimal z glavo. 

»Tu pa je že večji križ. Vse je pre
natrpano. V vseh 11 šolah imamo ko
maj eno telovadnico —. in sicer na 
gimnaziji, pa še ta je zelo tesna. 
Sploh so vsi prostori, predvsem telo
vadnica, močno preobremenjeni. Po
leti še za silo gre, čeprav je tudi z 
igrišči stiska. Pozimi pa je pouk te
lesne vzgoje na šolali spioh proble
matičen. Kolikor mi je znano, pozimi 
dve osemletki in osnovne šole sploh 
nimajo pouka telesne vzgoje.«

»Ali si ne morete pomagati tudi s 
telovadnico .Partizana'?«

»Seveda uporabljamo za šolsko te
lovadbo tudi partizanovo dvorano. 
Toda ta je prav tako močno zasede
na, predvsem popoldne. Dopoldne še 
nekako gre, popoldne pa je velik 
dren. Tako so vedno težave z razre
di, ki imajo popoldanski pouk.«

»Da, tudi z igrišči je stiska. Prej 
smo imeli za stavbo bivšega okraja 
kar lepo igrišče, ki so ga predvsem 
uporabljale šole. Zdaj si to igrišče 
lasti predvojaška vzgoja. Uporablja
mo tudi igrišče bivše »Svobode«, to
da tudi to je popoldne močno obre
menjeno. Zato je šolski pouk telesne 
vzgoje v popoldanskih urah pozimi 
in poleti velik problem.«

»Kaj so vsi stadioni res tako za
sedeni? V Trbovljah jih imate kar 
precej — Rudarjev, bivšo Svobodo in 
še partizanovo igrišče! Ali vse to 
res ne zadostuje?«

»Povem vam, da ne. Ko sem še 
aktivno igral rokomet, se je včasih 
zgodilo, da smo morah po 14 dni ča
kati, da smo prišli na vrsto s trenin
gom«

»Kaj pa nove gradnje?«
Ing. Majdič je skomignil z rameni. 

»Težko bo! Saj vidite Trbovlje so

kotlina. Malo je ravnine, pa še tiste 
krpice, ki so ravne, so predvidene za 
zidavo stanovanj in drugih zgradb.«

»Še nekaj malega o vaših načrtih?«
»Načrti, hm? Ja, seveda, te stvari 

bomo morali začeti reševat; tako ati 
tako. Nekaj smo že razpravljali o 
gradnji centralne šolske telovadnice, 
toda zaenkrat...« Spet se /e na
smehnil. »Saj veste — denar! No, pa 
bo že kako šlo. Morda čez leto. dve . . 
Se nekaj ne smem pozabiti. Svet je 
imenoval enega od prolesorjev teles
ne vzgoje za nekakšnega inšpektorja, 
ki bo obiskoval šole in sploh teren, 
kar nam bo precej koristilo pri delu. 
saj bomo imeli vedno točno sliko o 
stan/u na terenu.«

Skoraj hlastno je dvignil rob rol - 
va in pogledal na zapestno wo. 
»Zdaj pa bom moral iti. Gotovo i»e 
že čakajo.«

Segla sva si v roke »Srečno!«, je 
pozdravil s starim rudarskim pozdra
vom.

»Srečnoh

Portret iz naših bazenov

»Prej ste omenili igrišča .

V prihodnji številki 
priobčili več aktualnih 
kov in intervjujev 
matiki telesne kulture 
cinah Zagorje, Trbovlje 
Hrastnik.

ivilki bomo 
talnih člnn- 
v o proble- 
lture v ofa- 
frbovlje in

Enotnost pred razpadom
V naše uredništvo smo prejeli po

vabilo smučarskega kluba Enotnost 
iz Ljubljane, da bo v sredo zvečer 
pomembna seja društvene uprave v 
prostorih restavracije »Slavija«. 
Vprašali smo se, kako je vendar 
mogoče, da se športniki zbirajo v 
gostinskem podjetju, ko je vendar 
v današnjem načinu življenja za 
vse športne organizacije dovolj 
možnosti za vsestranski razvoj, ki 
nam ga zagotavlja socialistična 
družba. Zakaj torej srečanje v takš
nih prostorih, v gostinskem lokalu? 
Prav zaradi tega, ker smučarski 
klub Enotnost že leta in leta ne 
more najti razumevanja pri odgo
vornih činiteljih. da bi mu zagoto
vili primerne prostore za zbiranje 
svojega članstva, za njegovo vzgojo, 
za sestanke in za strokovne po
svete, kjer bi lahko »na suhem« ob-

Zaključena je letošnja' sezona — kaj bo prinesla prihodnja?

Vse sile za mlade moči!
hi&Zii ■ ,Zavnim prvenstvom za poša
li dnQ,6- ln za moštva smo pred 
kol6s ' * uradno zaključili letošnjo
Uiii6l. n,,,0 sezono, ki je bila po 

_ i številnih ljubiteljev in stro- 
iTj i, ?v uspešna in zadovoljiva. 
kolesni0?11* uuubzi jugoslovanskega 
uSotovir 6fa športa pač ne bo težko 
Pte j£n; ’ oa bistvenih sprememb od
||,J^ SGZOTlP Tl i rri Ar/l.n v fA.

ki°’
^ sezone ni, morda le v to- 

a s? se pojavili posamezniki, 
s.Po se posebej na znani dirki 
da sa^teslaviji« lepo uveljavili. To- 
sPlošnei Posamezniki, medtem ko o 
Ptete v Porastu kvalitete m kvan- 

Urzavnem merilu pač za

enkrat še ne moremo govoriti. Nas 
ob tej priložnosti zanimajo sloven
ski kolesarji. Za zaključek sezone 
si oglejmo vse značilnosti letošnje
ga udejstvovanja, in potem s kri
tično besedo ocenimo pravkar kon
čano sezono.

Prišli smo vrh, kaj pa 
zaledje

Če hočemo objektivno oceniti 
celotno delovanje naše republiške 
kolesarske organizacije, potem bo 
najbolj pametno, če si zastavimo

nekaj vprašanj, na katera moramo 
odgovoriti pozitivno ali negativno.

■ Ali je kvaliteta najboljših tek
movalcev porasla?

■ Kaj smo storili za naraščaj po 
klubih in kaj je storila naša repu
bliška kolesarska zveza?

B Ali smo dosegli množični raz
mah te športne panoge in če tega 
nismo storili, kaj nas zavira, da se 
kolesarske vrste ne pomnožijo?

Poglejmo najprej prvo vprašanje. 
Nanj prav gotovo ne bo težko od
govoriti. Vso preteklo sezono smo 

(Nadaljevanje na 6. strani)

ravnavali načrte dela za zimsko 
sezono.

Predsednik . kluba tov. Završnik 
nam je v skopili besedah orisal tre
nutno stanje kluba in zatrdil, da v 
takšnih okoliščinah in pod takšnimi 
pogoji, smučarski klub Entnost ne 
more več delovati. Res je, da so se 
k besedi oglasili tudi ostali klubski 
delavci, ki so voljni ob vsakem tre
nutku poprijeti za delo, toda, kaj 
pomaga dobra volja, ko nam je 
bilo ob besedah društvenega pred
sednika jasno, da klub ne bo mogel 
navzlic odločnosti vseh delavcev 
več delovati? Kako je vendar mo
goče, da večkratni državni prvak 
nima in ne more dobiti podpore za 
svoje nadaljnje delovanje? Vsak 
posamezni funkcionar je ob tej pri
ložnosti povedal svoje mnenje in 
zatrdil, da. bi z največjim veseljem 
poprijel za delo, če bi merodajni 
forumi nudili klubu vsestransko 
pomoč. Spomnimo se, koliko teča
jev in koliko mladine je šlo skozi 
roke društvenih funkcionarjev v 
zimskih mesecih, ki so rade volje 
posvetili vse proste ure vzgoji smu
čarskega naraščaja?

Klubski funkcionarji so sklenili, 
da se bodo morali raziti, ker eno
stavno ni od nikoder nobene po
moči. Kako je vendar mogoče do
voliti, da se športni kolektiv razide, 
medtem ko vemo. da naša družba 
pomaga kjerkoli more posameznim 
športnim kolektivom, če so v takš
nih stiskah, kot danes Smučarski 
klub »Enotuost«?

Kljub težavam je tehnični refe
rent kluba, tov. Šramel, razložil 
načrt dela za bodočo sezono, seveda 
samo v tem primeru, če bodo pri
skočili na pomoč merodajni faktor
ji z denarjem. Prav gotovo ni mo
goče prepustiti takšnega kolektiva 
neznani usodi, če je že leta in leta 
najboljši v naši državi in če je že 
s svojim delom dokazal, da zasluži 
svoj obstoj! -ar

Ce bi se letos morati odločiti za slo
venskega plavalca št. 1, potem bi morali 
to mesto brez debate prisoditi Janezu 
Kocmurju. Čeprav se ni udeležil evrop
skega prvenstva v Budimpešti, kot nje
gova klubska tovariša Košnik in Brino
vec, ga moramo zaradi njegovih celolet
nih uspehov, zlasti pa odličnega rezultata 
na državnem prvenstvu, uvrstiti na prvo 
mesto

Janez Kocmur je danes star 21 let. Štu
dent ljubljanske univerze je doma iz Ma
ribora, kjer se je tudi začela njegova 
prva plavalna poti Čeprav je še razmero
ma zelo mlad, ima Za seboj že dolgoletno 
plavalno razdobje in uspehi niso prišli 
kar čez noč. Zanje je bilo treba mnogo 
trdega dela in požrtvovalnosti na trenin
gih in tekmovanjih. Kot 13-letnl pionir
ček se je Janez leta 1950 v mariborskem 
plavalnem klubu prvikrat pojavil med 
plavalci. Njegov prvi trener le v prvih 
mesecih treninga nihal med prsnim slo
gom in cravvlom. Za oba sloga je mladi 
Janez kazal veliko nadarjenost. Ze na
slednje leto pa se je dokončno opredelil 
za crawl in to sezono je na 100 m prosto 
zabeležil čas 1:15.9. Ze v prvih letih tre
ninga se je odlikoval z izredno hitrostjo, 
ki mu je bila prirojena. Na mariborskem 
otoku je bit poznan kot najhitrejši pla
valec, saj je preplaval 50 m v 26 sekun
dah, nekoč pa so namerili celo 25 8! Torej, 
hitrost za rezultate daleč pxi minuto. 
Toda njegovi časi na 100 m so se tedaj 
sukali okoli 1:05.0. Na tekmah je Izgub
ljal borbe v zadnjih metrih, čeprav si je 
v prvem delu proge pridobil veliko pred
nosti Zadnjih 20 m je bilo zanj usodnih, 
bilo je premalo kondicije, kar je bil 
vzrok nezadosten trening

V letu 1957 je Kocmur prestopil v vrste 
kranjskega Triglava, kjer je dokončno 
prišla do izraza njegova velika nadarje
nost. Lani si je pridobil absolutni pri
mat v Sloveniji, še vedno pa se ni mogel 
uveljaviti v zveznem merilu, kjer je bila 
konkurenca preostra. Letos je premagal 
tudi to zadnjo oviro, premagal je »ma
gično minuto« in s krepkim korakom 
stopil na čelo kot najhitrejši jugoslovan
ski plavalec.

Ce je lani preskočil Janez meje sloven
skih zmogljivosti, če se je letos predsta
vil kot najhitrejši Jugoslovan, potem ga 
čaka v prihodnji sezoni nova ovira — 
uveljavljenje v mednarodni areni Z re
zultatom 57.6 deli Kocmur v letošnji ev
ropski lestvici 8.—10. mesto.

Zanimiv je pripetljaj, ki se je dogodil 
na letošnjem državnem prvenstvu v Spli
tu. Plavalec, ki v predtekmovanjih do
seže najboljši čas, lahko v finalu izbira 
progo. Vsakdo sl pač izbere progo tako; 
da lahko v zadnjih 50 metrih gleda svoje 
tekmece. Janez s! je Izbral prav nasprot
no progo, tako da v zadnjih metrih n! 
gledal nikogar. To je bil edinstven pri
mer. menda na vseh dosedanjih prven
stvih. Sicer pa je bila tudi njegova zma
ga tako prepričljiva, da svojih nasprot
nikov siploh ni mogel gledati Razvoj nje
govih najboljših časov na 100 m prosto 
je bil takle:

1951
1952
1953
1954 
1956
1956
1957 
1953

1:15.9
1:10.0
1:07.2
1:06.8
1:05.0
1:02.3
1:00.0

57.6
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Pripoveduje tov. Mirko Krasnik, trener Rudarja

Nimamo članskih moštev, 
ker ne skrbimo za mladinska

Trenerjem se zdi skoraj poniževalno, če morajo tre
nirati mladinska moštva — Brez načrtnega vzgajanja mla
dih nogometašev ne bo uspehov.
V nogometnem kolektivu trbo

veljskega Rudarja že dolga leta 
delujejo trije trenerji: tov. But- 
kovec, Krasnik in Kos. Prvi je 
več let skrbel za pionirje, drugi 
za mladince, tretjemu pa so za
upali člansko moštvo. Pred 
kratkim so naredili majhno 
vrošado« in poverili pionirje tov. 
Krasniku, mladince Kosu, tor. 
Butkovec pa je prevzel prvo mo
štvo. Zanimalo nas je, kako gle
dajo trenerji Rudarja na pro
bleme slovenskega nogometa, 
zato smo zaprosili tov. Mirka 
Krasnika, naj pove o tem svoje 
mnenje.

»Predvsem se mi zdi potrebno 
poudariti, da pri nas v Sloveniji 
ni tiste zagrizenosti in ljubezni 
do nogometa,' kot je v drugih re
publikah. Nočem trditi, da Slo
venci nismo za nogomet! Toda 
na jugu je stanje vse drugač
no, tam niso samo privrženci 
nogometa, ampak pravi fanatiki. 
Sicer pa itak veste, kaj pomeni 
nogomet n. pr. v Srbiji ali BiH. 
Pred vojno se mi zdi, da se je 
glede ^kvalitete vodila tudi pra
vilnejša politika. V Ljubljani 
sta bila eden ali dva res kvali
tetna kluba, ki ju je vsa slo
venska športna javnost podpira
la in priznala kot slovenska 
predstavika. Po osvoboditvi smo 
glede tega močno grešili in * 
raznimi težkimi napakami tako 
pokvarili položaj, da ga še da
nes, po dolgih letih ni mogoče 
popraviti. Tu mislim tudi na ne
pravilen odnos, ki so ga imeli 
boljši klubi v Ljubljani do po
deželskih klubov, v katerih so 
videli izključno »dobavitelje« 
za svojo ekipo.

Ena osnovnih napak v našem 
nogometu pa je po mojem mne
nju ta, da vse premalo skrbimo 
za mladinska moštva. Ali misli
te, da smo v Rudarju z lahkoto

nimi rezultati. Kot primer slabe
ga dela z mladino bi lahko na
vedel Odred. Spominjam se, da 
je imel Odred pred kakšnimi 7 
ali 8 leti izvrstno mladinsko eki
po. Tisti fantje so igrali »kot 
violina«. A kje so danes? Ni jih! 
Izgubili so se, ker ni enostavno 
nihče skrbel zanje.«

Tov. Krasnik je v nadaljnjem 
razgovoru izrazil vso pohvalo 
Rudarju, ki res zgledno skrbi za 
usposabljanje svojih trenerjev. 
Ko so se letos naši reprezentan
ti pripravljali na Bledu, je tja 
odšel za nekaj dni tov. Kos. Vse 
tri trenerje je Rudar že leta 1953 
poslal na tečaj v Portorož (vodil 
ga je tov. Broči6), kjer so po 
mnenju tov. Krasnika največ 
pridobili. Lani je odšel na tečaj 
za voditelje mladinskega nogo
meta v Subotico tov. Butkovec, 
letos pa tov. Krasnik. Sicer pa 
se vsi trije trenerji tudi sami 
precej izpopolnjujejo. Stalno 
skrbijo, da dobe pa j novejšo stro
kovno literaturo, navezali pa so 
tudi dobre stike z nekaterimi 
kvalitetnimi srbskimi trenerji 
(Mihajlovič Žarko, Matekalo 
itd.), s katerimi si dopisujejo.

»Se nekaj bi povedal,« je na
glasil tov. Krasnik.« Zdi se mi, 
da je že čas, da se spametujemo 
in prenehamo s klubaštvom. 
Osebno sem vedno zato, da se 
eden od najboljših slovenskih 
klubov podpre, da bo uspel v I. 
ali vsaj v II. zvezni ligi. Odločno 
pa sem proti takšnim postopkom, 
da bi slovenski reprezentančni 
klub stal križem rok in samo 
pobiral »smetano« od drugih 
klubov! Sem zato, da se repre
zentančni klub s poštemmi in 
odkritimi dogovori okrepi s po
sameznimi igralci, ki mu morda 
manjkajo. Povsem zgrešena pa 
je pot, da bi ta ali oni klub 
sploh ne vzgajal svojih lastnih

prišli do sedanjih uspehov in. do nogometašev, ampak bi samo
sedanje konstantne forme? To 
delo ni bilo lahko, morali smo 
vztrajno in načrtno delati vsaj 
5 let. Z nggllco in površnostjo ne 
dosežeš ničesar! Prepričan sem, 
d« je bistvo naših uspehov v 
tem, da smo stalno skrbeli ne sa
mo za prvo moštvo, ampak tudi 
za mladinsko in pionirsko. Sa
mo tako smo imeli stalne rezer
ve, igralci pa so se že od mladih 
nog vzgajali v svojem klubu in 
pridobili pravilno klubsko za
vest. Danes pa pri aas velika 
večina klubov vitij le prva mo
štva, mladinskih in pionirskih 
pa ne! Veliki večini naših tre
nerjev se danes zdi poniževalno, 
če mora trenirati mladince. De
jansko pa je trenerju, ki vežba 
mladince, zaupana najbolj čast
na in odgovorna naloga. Zdi se 
mi. da se našim trenerjem ne
kako ne da delati z mladinci. 
Pri Rudarju smo videli, da je ta 
pot pravilna, da na mladino ne 
smemo pozabiti —in kot ste sami 
ugotovili —• so danes uspehi na 
dlani. Mladinci Rudarja so že 
več let prvaki LRS. Večina mla
dinskih moštev za našo enajsto- 
rico sploh ni problem in ni red
ko. da zmagujemo z dvoštevilč-

nabiral najboljše igralce po po
deželju. Tak klub bi bil kmalu 
obso:en na propad. Ne smemo 
pozabiti, da se bo s pravo klub
sko zavestjo boril samo tisti 
igralec, ki je že od mladih nog 
zrasel v svojem domačem klubu 
n se nanj z vsem srcem nave

zal.
O vsem tem bi morali v klu

bih in na naših republiških foru
mih več razpravljati. Klubi bodo 
morali mnogo več pozornosti po
svetiti mladini, sicer ne bomo 
nikoli prišli na zeleno vejo. Tre
ba pa bo pomagati tudi trener
jem in inštruktorjem.-. Ge nam 
trem pri Rudar ju ne bi tako uvi
devno pomagal klub, in če se ne 
pobrigali marsikdaj tudi sami, 
ne bi nikamor prišli. Samo maj
hen primer: več kot pet let vsi 
trije uspešno treniramo Rudarja, 
dosegli srno lepe uspehe, osvoji
li smo večkrat z mladinci in pio
nirji republiška prvenstva, s 
članskim moštvom smo med pr
vimi v Sloveniji — pa vsi trije 
še vedno nimamo trenerskega 
naziva, amnak samo instruktor- 
ske-ga,« je končal eden od troji
ce marljivih Rudarjevih trener
jev. — n

Trener Mirko Kokotovič o kvaliteti slovenskega nogometa

lo je idealizma med igralci
V zvezi z našo anketo o vprašanju kvalitete slovenskega no

gometa, sni it morda to pot za malenkost zašli na »stransko ce
sto«. Medtem ko sicer vprašujemo klube in njihove funkcionarje 
o vzrokih, ki vplivajo na razvoj nogometa pri nas, smo se nam
reč obrnili na nekdaj zelo znanega igralca predvojnega Grad- 
janskega in državnega reprezentanta tov. Mirka Kokotoviča, ki 
je pred kratkim prevzel trenersko delo pri našem drugoligašu 
Odredu. Naše mnenje je namreč bilo. da bi nam ta zelo razgle
dani strokovnjak morda lahko pojasnil nekatere probleme, s ka
terimi se v zadnjem času v slovenskem nogometu ukvarjamo in 
ob tem mogoče tudi povedal napotke, ki naj bi pomagali, da bi 
naš nogomet prišel iz »slepe ulice«. Zastavili smo mu nekaj 
vprašanj, na katera je jasno in odločno odgovoril. Kaj je torej 
povedal?

ZAKAJ JE SLOVENSKI ]
V UPADANJU

Na to vprašanje je tov. Kokoto
vič dejal takole: O tem mi je tež
ko govoriti, ker doslej nisem tukaj 
živel in se nisem dodobra seznanil 
s pogoji, ki so jih imeli slovenski 
klubi za svoj razvoj. Moj občutek 
je, da nogomet v Sloveniji ni imel 
zadosti tiste enakovrednosti kot 
ostali športi (atletika, planinstvo, 
plavanje, zimski šnorti), po vojni 
dobi pa se je interes za nogomet 
še dokaj zmanjšal. Pred vojno je 
Ljubljana imela dva zelo kvalitet
na kluba — Ilirijo in Primorje — ki 
sta bila v primerjavi z današnjimi 
razmerami zelo dobra. Lahko pa re
čem, da igralci sedaj za nogomet 
nimajo več prave vdanosti ali j»a 
pravega idealizma, temveč igrajo 
samo zato, da bi si priborili mate
rialne dobrine. Trdim, da imamo 
vsepovsod mnogo talentiranih igral
cev, vendar le-ti. — celo mladinci 
iščejo predvsem materialne koristi, 
ne igrajo pa nogometa zaradi oseb
nega zadovoljstva. Že pri mladin
cih vidimo, da se pri njih kvari 
idealizem za šport. Seveda s tem ne 
mislim reči, da nekdaj mi kot nogo
metaši za igranje nismo ničesar do
bili. Toda to je bilo glede na da
našnje pogoje vse skupaj nič. 
Spomnim še igralcev Janežiča, bra
tov Bertoncljev, Slamiča, Ježa. Re- 
potočnika, bratov Tugov, Zemljiča, 
Doberleta, Starca, Logarja in dru
gih, ki so se borili celo tedaj, ko 
jim je šlo za to, ali bodo ostali v 
višjem tekmovanju ali ne. Toda 
brez kakršil koli obl "uti —•> to
nalnih ponudb so bili dobri igralci. 
Morda :e na kvaliteto slovenskega 
nogometa, vplivala tudi vojna, kaj
ti vem, da so Slovenci tedaj prene
hali z aktivnim športnim delom.«

TUDI V ODBORIH NI VSE 
NAJBOLJE

Medtem ko smo ra-„-tili pojme 
glede igralečv, se je tov. Kokotovič 
dotaknil tiidli vprašanja nogomet
nih forumov in klubskih odborov. 
Mnenja je, da najbrž tudi na isogo- 
metnili forumih niso ljudje, ki bi 
mogli strokovno zadovoljivo voditi 
politiko nogometa. To še Sevedia 
odraža tudi v klubih, kjer se dejan
sko iz dneva v dan pojavljajo pro
blemi, pa jih klubski funkcionarji 
tje. znajo elastično reševati. Dejal 
je takole: »Klubski odbori .tudi v 
ostalih republikah nimajo vedno 
pravilnega odnosa do igralcev. To 
se vidi iz tega, ker igralci nareku
jejo politiko klubskega delaj ven-' 
dar to ni pravilno. Igralci naj bi 
igrali, uprave klubov pa naj bi skr
bele za vprašanje dviganja kvalite
te in podobno. Žalostno je to, da se 
je po vojni splošno razširilo mišlje
nje, da pomeni nogomet predvsem 
trgovino, ne pa več pravi šport.«

TUDI TRENERJI SO PROBLEM
¥ nadaljevanju našega razgovora 

smo se dotaknili tudi vprašanja

NOGOMET trenerjev. Tov. Kokotovič je mne
nja, da je sicer vsak nogometaš 
sposoben prevzeti treniranje neke
ga kluba, vendar pa še ni rečeno, 
da bi nekdo, ki je bil nekoč dober 
igralec, bil lahko tudi dober trener. 
To je namreč tesno poveza no z 
vprašanjem, kako zna nekdo prena
šati svoje znanje na drugega. Tre
ba je pa trenerjem seveda omogo
čiti tečaje, da bi se izpopolnili in 
ne bi bilo pa napačno, če bi pova
bili za daljši čas, morda za nekaj 
mesecev, kakšnega inozemskega 
trenerja, naj si bo iz Madžarske. 
Anglije ali od kod drugod. Ta naj 
bi prevzel treniranje pri enem od 
klubov, ostali trenerji pa naj bi se 
udeleževali praktičnega dela. Od 
tega bi imeli prav gotovo več kori
sti, kot zgolj samo od teorije. Ra
zumljivo je, da bi morali ti ljudje 
vzeti to nalogo resno in naj bi se 
točno držali vseli metod dela. Kas
neje pa bi morali seveda pridoblje
no znanje do podrobnosti prenašati 
na svoje igralce in klube.«

SLOVENCI ZNAJO IGRATI 
NOGOMET

Glede vprašanja, ali Slovenci zna
jo igrati nogomet, je tov. Kokoto
vič dejal: »Mnenje, da Slovenci ni-

toliko smisla za nogomet kot mladi
na v drugih republikah.«

ŠE NEKAJ O ODREDU 
Mimogrede sino se s tov. Kokot«- 

vicem lotili tudi Odreda. Simpatič
ni strokovnjak je dejal, da ob pri
hodu v novi klub ni naletel ravno 
na najbolj rožnati položaj. Mnogi 
igralci so bili poškodovani, skoraj 
vsi pa preutrujeni. To vsekakor ob 
tako zahtevnih nalogah, ki jih ima 
Odred sedaj, ni dobro. Vsak igralec 
bi moral imeti določen odmor, ven
dar pa tega žal ni bilo. Uprava klu
ba se trudi, da bi položaj uredila 
in tov. Kokotovič je dejal, da upa, 
seveda v daljšem razdobju, na izj 
boljšanje. Mnenja je. da bo moč 
urediti moštvo, ki bo sposobno bori
ti se za uspehe v II. zvezni ligi.

NE SAMO EN KLUB 
Ob zaključku smo vprašali tov- 

Kokotoviča za mnenje, če se kriza 
slovenskega nogometa lahko reši 
samo s" tem, da podpiramo en sad 
klub. Na to je odgovoril takole: 
»Rešitev krize Slovenskega nog«^ 
meta vsekakor ne smemo gledati 
ozkosrčno. Podpiranje enega kluba 
še ne pomeni vprašanje dviga kva
litete nogometa v Sloveniji. To za
devo je treba reševati na širši os
novi. Kako naj bi to storili? Uspe* 
šobiti je treba strokovni kader, pri'” 
tegniti v klube čim več mladine, i« 
pa hkrati odvračati od tega, da b1 
iskala v nogometu sredstva za pri
dobivanje materialnih dobrin, ž«, 
od malega je treba narediti iz mla
dincev dobre športnike, in če bom® 
to dosegli, jvotem lahko računam«; 
ne samo v Sloveniji, temveč v vsej 
naši domovini, na lepe uspehe. Po
goj za to je tudi disciplina. Izven 
naših meja vidimo profesionalce* 
ki so zelo disciplinirani, pri nas P® 
tega ni, tudi ne pri reprezentantih* 
Zato gre naš nogomet prav v vseh

so za nogomet, je napačno. To trdim republikah navzdol. Vsekakor pa bi
zaradi tega, ker sem se pred vojno 
srečal z mnogimi dobrimi sloven
skimi igralci, ki so pokazali velik 
smisel za odlično nogometno igro. 
Takšne igralce bi lahko »naredila« 
tudi sedaj. Seveda bi bilo treba de
lati dosti časa in začeti z mladino. 
Že pri otrocih bi bilo treba vzbuditi 
zanimanje za nogomet, nato pa naj 
bi z njimi načrtno delali. Res je, da 
danes tega ni več. kot je bilo vča
sih, ko smo otroci izkoristili vsak 
prazen prostor, igrali s teniškimi 
žogami ali tudi žogami iz cunj, pa

bilo treba začeti široko akcijo za 
strokovno vzgojo mladine in tak« 
bi, morda po nekaj letih, vendarle 
prišli na zeleno vejo. Le takšni mla
dinci in kasneje starejši nogometa
ši bodo. če bodo disciplinirani, ve
liko koristili svojim klubom, če s« 
bili prej v njih pravilno vzgojeni.‘‘ 

Tako vam torej posredujemo raz
govor s tov. Mirkom Kokotov!čem, 
ki si ob delu pri Odredu sicer šele 
utira pot v slovensko športno jav
nost: po vsem tem, kar nam je po
vedal. pa vidimo, da ima žel«

so prav nekateri ob tem postali ze- vzpodbudne misli, kako pomagat* 
lo dobri nogometaši. Vztrajam pa dvigu kvalitete slovenskega nog«- 
pri svojem, da imajo Slovenci prav meta. Tone Bančič

S SKUPNIMI NAPORI 
izboljšajmo kvaliteto

V zvtjzi z našo anketo se je mari
borski dopisnik obrnil tudi na teh
ničnega referenta, ŽNK Maribor in 
njegovega nekdanjega dolgoletnega 
igralca tov. Pavla Fišingerja. Na 
vprašanje, kako je s kakovostjo 
njegovega moštva, je dejal:

»Povsem sem zadovoljen s svo
jimi fanti in menim, da glede na 
njihovo mladost trenutno ne morem 
zahtevati več uspehov kot jih do
segajo. Udeležba v slovenski con
ski ligi je po njihovem mnenju,na
predek, češ,da- spi- se uvrstili v višje 
tekmovanje. Moštvo, vadi dotpači 
trener Križan, kr uživa polno za
upanje igralcev in odbora.«

Glede kakovosti slovenskega no
gometa je tudi "tov: Fišinger. mne
nja, da bi 'morali predvsem skrbeti 
za izboljšanje kvalitete domačih 
trenerjev. »Z nekaterimi tu jimi tre- • 
nerji nismo imeli najboljših izku
šenj. Ti so tudi vedno želeli, pri
vest: v Maribor igralce iz svojih 
krajev. Vendar so le-ti več škodo- 

., ., „ . ._ , , . ... , vali, kot koristili, ker niso bili niti
Krim® v prejs* To vsekakor pomeni, da bosta oba fcy£Ktetm. še manj pa na zadostni 

njt številki našega lista je zadosto- kluba odslej sodelovala sporazum- morainj višini. Sicer pa lahko 
valo. Končno je le prišlo do sestan- no in po vsej verjetnosti ne bo pri- vsakdo zastopa klubove barve ven-
V O m >»1 L »• i m sv m !» Ad —.. »1    -1 .. L! vi  v J _ 1 1 v Tl I, „1! Z   ! 1 1 * ■ I... 1.1

pomoč trenerjem pri njihovem del#* 
sposobni odbori pa naj bi pametrl« 
vodili š-portno. politiko v svoji* 
klubih. ,

'•'M*'. . ___.. . >. T

Našli so skupno pot

Prihodnjo nedeljo, 19. t. m. bo pre
teklo leto dni. odkar je umrl Janez 
Hartman, eden prvih telesnovzgoj- 
nih delavcev na Viču. Neumorno je 
delal v viškem Sokolu in v ŠD 
Reka, jx> vojni pa je agilno deloval 
v »Partizanu« vse do svoje smrti. V 
počastitev njegovega spomina bo 
19. t. m. tekma za »Hartmanov me
morial« med bivšimi nogometaši 
Reke in Jadrana. Tekma bo ob 9. uri 
na igrišču Svobode.
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ka med Krimom in Odredom, da bi 
se sporazumno odločili za nadalj
nje skupno delo. Na tem sestanku, 
ki je bil v četrtek, so se zbrali 
funkcionarji obeh klubov in po
vsem razčistili nekatera nesoglasja. 
Upravni odbor Odreda je, kot so 
povedali funkcionarji Krima, težil 
za tem, da bi pridobil v svoje vr
ste igralca Erzarja in Kastelica. O 
tem naj bi odločali upravi obeh 
klubov, vendar pa do tega ni pri
šlo, ker sta oba igralca izjavila, da 
ne nameravata prestopiti v druge 
klube, ker se ne mislita ukvarjati 
z neamaterskim športom. Torej je 
bil s tem rešen deloma precej težak 
problem, ki je menda zaviral vod
stvi obeh klubov na poti do spora
zuma. Še več! Zbrani predstavniki 
obeh klubov so se jiogovorili o tem, 
da bodo v bodoče složno sodelovali 
in da si bosta kluba po potrebi tudi 
iznoso jevala igralce za različna pri
jateljska ali mednarodna srečanja.

šlo več do kakršnih koli trenj. Res
nici na ljubo naj povemo tudi to, 
da so funkcionarji Kritna dokaj 
odprto postavili vprašanje prehaja
nja igralcev iz kluba v klub. Gle
de tega so bili mnenja, da ni pra
vilno, če se uprava nekega kluba 
že prej dogovori s tem ali onim 
igralcem za njegov pristop, kasne
je pa ponuja sestanke. Tudi mi smo 
mnenja, da je takšen način nepra
vilen. Na tem sestanku so obrav
navali tudi vprašanje bodočega so
delovanja in so sc dogovorili, da 
bosta oba kluba med seboj v pro
stih _ terminih igrala prijateljske 
tekme, ki naj bi povezale med se
boj igralce in tudi funkcionarje. 
Vsi namreč vemo, da ima Krim pre
cej odgovorno nalogo glede vzgoje 
mladine na tistem delu Ljubljane, 
ki je bil nekdaj zelo pod vjilivoin 
naši ureditvi nerazpoloženih ele
mentov. Prav zaradi tega ie prav. 
da tudi Odred po svoje nudi pomoč

dar je talent premalo, kajti veliko 
odloča pri tem tudi marljivost. Še 
več! Vsi. činitelji, se pravi, igralci, 
trener ji in klubski odbori bi morali 
skupaj vestno delati in tako bi bilo 
moč izboljšati kakovost slovenske
ga nogometa, kar si vsi že dolgo 
želimo.«

Mnenje tov. Fišingerja je jasno 
in določno. Ni napačna misel, ko 
govori o skupnem resnem in vest
nem delu v klubih. Tega bi se pač 
morali zavedati vsi igralci in nuditi

in pomaga pri propagandi vključe
vanja mladine v športno življenje.

Vsekakor lahko rečemo, da je ta 
sestanek, ki je bil morda za neka
tere samo formalnost, nakazal no
ve smernice dela med obema klu
boma in vsaj nekoliko zaoral ledi
no glede složnega sodelovanja med 
nogometaši Rakovnika in Bežigrada.

■ Maribor. Košarkarice kluba »Talm0- 
ne Autonomi« iz Torina. so po zmagi na® 
Mariborom premagale še mestno sind*' 

kalno reprezentanco, ki so jo sestavlja** 
igralke Branika, - s 65:56. .Najboljša, mri* 
domačinkami je bila Preačeva z 20 koS*'

Na nedavni nogometni tekni* med no
vinarji in gledališkimi umetniki ste na' 
stopili v predtekmi tudi dve ženski ekip** 
Dekleta so pokazala za ta šport precej 
smisla in bodo baje začela z rednimi tre- 

.nirigi. '
Teniški klub Branik je izvedel (radie*0- 

nalni jesenski turnir, na katerem je *«” 
delovalo 91 igralcev. Pri članih (kateg0- 
rij a A) sta se uvrstila v liriale Lovre® 
in Doleček, v kategoriji B je ing. Po<*' 
lesnik premagal Berganta »L v 3 niz***' 
Pri članicah Je zmagala Lovrec H. P**4* 
Kačičnikovo, v igri dvojic (A) pa 
Lovrec-Doleček in Doleček-Straus, ▼ * 
kategoriji pa ing. Lah-ing. Podlesnik.

Mladinci Maribora so porazili m*at** 
nogometaše Kovinarja s 7:0, pionirji Ma- 
ribora-B pa Branik 1:0.

■ Vrhnika. Na okrajnem prvenstv® 
»Partizana« v rokometu je zmagal t°e 
člani Šentvid pri Medvodah pred M®*" 
vodami in Taborom, pri mladincih Pa 
Medvode pred Taborom in Vrhniko. ^a 
lostno je, da pri članicah sploh ni ni*1 
sodeloval, med mladinkami pa edi«a 
Vrhnika.

■ Ptuj. Nagradnega tekmovanja z v<^ 
jaško puško in zračno puško se je PT^ 
teklo nedeljo udeležilo nad 120 strelcev ^ 
12 družin. Pri članih je zmagala dvakta 
SD Železničar, med mladinci SD
na, pri pionirjih in članicah pa SV 
dričevo.

Na rokometnem turnirju, ki ie j 
prejšnjo nedeljo, je v moški s*cU,*rl- 
Drava zmagala pred Fužinarjem (rol®
ci), Varteksom, Branikom (mlad.), 
(ml.) 
pa so

ter Mariborom (ml.). Igralke **ra.j_ 
porazile ljubljansko Svobodo



Inž. Petrič, dolgoletni predsednik NK Rudar Zopet de Bruyne?
Kolesarska dirka Pariz-Tours je bila

ifesteffe
KOT V SRBIJI IN HRVATSKI...

za nagrade 
Desgranges Colombo. Po tej dirki je vod
stvo prevzel zopet lanskoletni zmagova-

, Menda ne bo preveč vika in kri- 
. če zapišemo, da je trenutno 
tbpveljsiki Rudar v Sloveniji med 

®°i?oinetniimi klubi na prvem me
ri Ce smo pravični in objektivni, 
r°lao morali Rudarju res priznati 
° biesto. Sicer pa kar poglejmo re- 
,'dtate in uspehe! Lam je bil Ru- 
arv na j,boljši v MVC ligi, letos je 

jpisel v kvalifikacije za LI. zvezno 
ii?° in prav za las je manjkalo, pa 

i repom.]

Nogometni trening je danes zna
nost, tako kot v vsakem športu. Ce 
hočemo napredovati, moramo delati 
načrtno, znanstveno. V ta namen pa 
nam ne sme biti žal sredstev. Brez 
sredstev pa ne bo uspehov in jih 
tudi zaman pričakujemo.«

■ V nadaljnjem razgovoru je ing. 
Petrič omenil še nekaj vzrokov, ki 
hromijo naš nogomet. Predvsem je

P
spel. V letošnji conski republi-

r~ ' —1---------- ~~

paniko,

i!
P‘ US]
_ l ligi še ni doživel poraza in se
nahaja na vrhu lestvice — pred 
vranikom, Mariborom. Kladivarjem, 

Utniom in drugimi klubi. S tem pa

Med slovenskimi trenerji ni nekdanjih najboljših igralcev —Slovenski trenerji in inštruktor
ji uživajo premalo pomoči —Odgovorni športni forumi bodo morali tem problemom posve
titi večjo pozornost kot doslej.

na krivo pot. Namesto da bi vse 
sile posvetili mladini, smo kupovali 
za kvalitetne klube igralce na vseh 
koncih in krajih; pozneje se je po
kazalo, da so ti igralci, zbrani od 
vseh vetrov, v bistvu prej škodo
vali našemu nogometu kot pa ko
ristili.«

»Kaj pa ostali vzroki?«
Tov. Petrič ni dolgo pomišljal, 

odgovor je imel že pripravljen.
»Druga naša velika slabost pa so 
kadri — predvsem trenerji, pa tudi 
odborniki. Še kot gimnazijec in štu
dent se dobro spominjam, da je 
bilo pred vojno n. pr. pri .Iliriji* in 
pri .Primorju* dosti več požrtvoval
nih, zanesljivih in tudi sposobnih 
odbornikov. Tem ljudem ni bilo 
žal časa za nogomet, so se pa na 
svoj posel tudi spoznali in so ga 
res temeljito opravili.

Posebno poglavje pa so trenerji.
Teh nam v Sloveniji močno pri
manjkuje. In ne samo to! Poglejmo 
sosednje republike — n. pr. Hrvat- 
sko in Srbijo. Tam se je v trener
sko delo vključilo ogromno nekda
njih aktivnih igralcev, in to dovr
šenih nogometašev, ki so bili člami 
državnih reprezentanc ali pa vsaj 
zvezni ligaši. Kaj pa pri nas? Bolj
ših igralcev bivšega .Primorja* in 
.Ilirije* skoraj ne najdeš med da
našnjimi odborniki in trenerji. Iz
jema je le tov. Repotočmiik — pa 
smo že skoraj pri kraju. Mnogi 
naši slovenski inštruktorji in tre
nerji so bili večji del le igralci , „T
manj kvalitetnih podeželskih klu- neuspeh proti Nemcem v cetrtfina- 
bov ali pa v boljših klubih niso 
predstavljali posebne vrednosti. Pri 
naših sosedih je čisto drugače, tam 
imajo celo vrsto nekdanjih slavnih 
igralcev med trenerji. Priznam, da 
so nekateri naši trenerji izredno 
požrtvovalni in se močno trudijo.
Toda požrtvovalnost še ne zadostu
je, potrebno je tudi znanje. Upam 
sil trditi, da so slovenski trenerji
— čeprav jiih nočem podcenjevati
— vsaj za en razred za hrvatskimi 
in srbskimi. Seveda slovenski tre
nerji za to niso sami krivi. Precej 
krivde za to nosi tudi trenerska or
ganizacija in Nogometna zveza Slo
venije, ki bi morala polagati mnogo 
več pozornosti na dvig kvalitete 
slovenskih trenerjev. Zdi se mi, da 
smo tu zelo ozkosrčni z denarnim 
sredstvi, kar pa se nam seveda ma
ščuje. Samo primer; pred kratkim

____ ,_ , , je v Sloveniji trenirala državna
da premišljuje, potem pa je nogometna reprezentanca! Ali ne bi

mogli to ugodno priložnost izkori
stiti za to, da bi vsaj nekaj boljših 
slovenskih trenerjev poslali tjakaj, 
da bi si ogledali trening. Prav go
tovo bi tam precej pridobili in pre
pričan sem, da bi ing. Miloševič

poudarili, da so pred vojno tudi 
igralci bili na treningih in tekmah

i&ffSr&IffSČS So C-7T ,*r,
redki tisti, ki so na treningih ,za-
bušavala*. Vsak se je čimbolj tru- . _ , „ . _
dil, da bi vestno izpolnil ukaze svo- lec v tem tekmovanju, Belgijec Fred De 
je,ga trenerja. Danes je po vseh =ruyne, ki je prišel na cilj v Toursu 
klubih takšnih .zabušantov’ precej drugi. Vrstm red Je naslednji. 1. De 
več kot včasih. In še nekaj je: Bruyne (Belg) 89, 2. Van Looy (Belg) 77,
igralci z juga, zlasti v Srbiji, pa 3- Gaul <Luks> 75- 4- B"bet 'Fr> in Poble‘ 
tudi v drugih krajih, so že po svoji (5p) 54j 6- Fornara (It) 51, 7. Gemmiani 
naravi bolj temperamentni, doeim (Fr> 46 ■ 8- N e,nemi (It) 44,J). Adriaenssens 
smo Slovenci po naravi bolj flegma- ™ 1
'lični. S tem nočem reči, da Slovenci 
nismo sposobni za nogomet, to ne!
Toda južnjaški narodi imajo pač že dirka za nagrado je tradicionalna dirka 
v svoji naravi več temperamenta, okoli Lombardije, ki bo 19. oktobra, 
ki je nogometašu nujno potreben.
Če daš takšnemu igralcu še potreb
no tehniko in taktiko, si dobil do
vršenega nogometaša,« je zaključil 
svoje pripovedovanje ing. Petrič.

(Belg) 41, 10. Planckaert (Belg) 37. V raz
vrstitvi držav vodi Belgija s 617 točkami 
pred Italijo 257 in Francijo 273. Zadnja

Naročajte se na
..POLET"

j * v su ni Ktputsc: mitiumvK ixu-
S‘ria so že več let prvaki LRS, 

tos so se častno borili na držav- 
.1,1 mladinskem prvenstvu. Tudi 

s{°nirji Rudarja so med prvimi v 
ovenijj. In če pomislimo, da je 

f ed nekaj tedni Rudar porazil 
jbrr*pletno enajsterico Vojvodine s 
v^|-. je menda dokazov več kot do-

, Kako pa go Trboveljčani prišli do 
-n'.uspehov? Slučajno? Kje neki! 
t;i' lc usPehe ne moreš doseči slu-
j. i110. zato so potrebni dolgoletni 
p«pori_ načrtno delo in še marsikaj.

zato me je močno zanimalo, 
oj.l bodo povedali o vzrokih stagna- 
hnd T- slovenskem nogometu pri 
Na tri°' *11 na koga sem se obrnil? 
Ha hoga drugega kot na dolgolet- 
„ "a in neumornega predsednika 
je ^metnega kluba ing. Petriča, ki 
si,,z<; nekako »aboniran« na • svoje 
bul odborniško mesto pri NK 

Prav gotovo ima on lep de- 
j zasliig na uspehih, ki so jih 
V Pri Rudarju. Poiskal sem ga 

mentarni«, kjer je zaposlen, 
8ovo '*e hil pripravljen za ra,z-

s],krivdo, da se kvalitetna raven 
,|vVr,uskega nogometa ne more 
]„/fuiti,« je začel ing. Petrič, »bi 
v,** Pripisali Ljubljani in deloma
k. 1 Mariboru. Ljubljana in Mari- 
U1 Ma naši največji mesti in tu

moral nogomet doseči tudi naj- 
h, t? kvaliteto. Klubi v manjših 
]j®stih’ kot so Celje, Kranj, Trbov- 
jne’. Nova Gorica itd., so v primer- 
„ * s, pred vojnim stanjem precej 

predovati, zlasti glede tehnike.
morejo se pa povzpeti klubi v 

■timijani in pa v Mariboru.« 
b tu«. Petrič je za hip premolknil, 
n?i premišljuje, potem pa je 
bojeval. »Kje je krivda, da se 
Uiti Ven‘j! uogomet ne more dvig- 

®a višjo raven? Vzrokov je se
ta^"*1 veliko. Eden glavnih j,e po

• ••
Jugoslovanski nogometaši so prejšnjo nedeljo zaključili sezono tarja in oba branilca. Nasprotno pa 

svojih meddržavnih srečanj, in sicer z Madžarsko na štirih igriščih, sta bila oba napada izredno razpo 
Bilanca teh tekem je v resnici zelo žalostna: trije porazi m le skro- tožena in tako je bilo doseženih na 
men remi. Ob tem pač ne moremo biti zadovoljni, zlasti še, ker tej tekmi toliko, morda skoraj pre
šo nas razočarali oni igralci, ki naj bi nekoč dobili mesto v A-re- več golov. Res so bili Madžari bolj 
prezenlanci, ko bo treba zamenjati starejše kolege. Vse to kaže, da vigrana celota in kljub temu, da v 
naš vrhunski nogomet nima zaledja med mladimi in najmlajšimi svojih vrstah nimajo več Puskasa, 
igralci, ki so sedaj na vrsti, da bi se temeljito pripravljali na odgo- Kocsisa, Grosiesa ter drugih velikih 
vorne naloge v prihodnosti, na častno zastopanje jugoslovanskega »zvezd«, so zanje že skoraj v po- 
nogometa v dresih z državnim grbom. Dokaze za te trditve smo do
biti v Budimpešti (B-reprezentanca), v Niregyhazi (mlada repre
zentanca) in v Zagrebu (mladinska reprezentanca) Kje so torej 
vzroki za takšno, skoraj obupno stanje?

NEIZPOLNJENE OBLJUBE

Ko so se Jugoslovani udeležili 
svetovnega nogometnega prvenstva 
leta 1954 v Švici in so tam doživeli

je ostalo le pri obljubah. Letošnje 
svetovno prvenstvo na švedskem 
nas je našlo spet dokaj nepriprav
ljene, ker nismo v zadnjih 4 letih

polnosti našli zamenjavo. Tu je si
loviti Sander, ne dosti slabši Budal, 
poleg njiju še robustni Bundszak, 
Tichyju pa ne manjka dosti, da se 
bo razvil v solidnega in nevarnega 
reprezentanta. Madžari so torej že 
precej izpopolnili vrzeli in bo kri- 
za zanje kmalu postala preteklost.

In pri nas? Veliki Beara je odi
gral svojo 58. tekmo v državni re
prezentanci. Videli smo, da je sedaj 
v zatonu. Tisoči in tisoči gledalcev 
mu ne bodo več ploskali, dal pa je

skoraj nič delati. Stare napake so 
- se znova pokazale, ne znamo jih

lu so pm Upravnem odboru NZJ pa odpraviti, kot da ne b,i imeli na
sklenili, da bo treba izkoristiti pri- razpo]ago dovolj časa. Ce so to lllu 1IC „„„„ x_, ^
dobljene izkušnje iz tega prvenst- ]ahko delali drugod, v Nemčiji, na ,SVoj veliki delež za državne barve, 
va ter na podlagi teh izluščiti naj- Madžarskem in podobno, b' se mo- Zato ni prav, da je bil v Zagrebu 
boljše pogoje za bodoče delo. S si- rali tudi pri nas držati obljub, ki izžvižgan, kar se mu v njegovi ka- 
s tema ti čn,im preizkusevanjem nov,ih bile dane pred štirimi leti. rieri še ni zgodilo. Ob tem se pa

Morda bi lahko iskali vzroke tu- vprašamo, kje najti manj zame-
spektivnih mladih igra cev v naša ^ y ^ dfl ^ je pojavila doba njavo? Krivokuča, ki je bil vedno

nOS T1V i lil- rz-izmenjave generacij, ki mnogokrat v »njegovi senci«, pa mu je bil sko-
rezentance bi lahko ze davno v[,bva na reden razvoj posameznih raj enakovreden, ni nikoli prišel do 
pridobil, zadosten.kadp rezerv. Te š^rt.ni.h Toda to b, prav izraza. Drugih vratarjev, ki bi bili

V1JLr*LVn™ ta^° veljalo za dfuge reprezentan- perspektivni, nimamo, vsaj v prvo-
nost, da se v doBlednem času ra - ce. y pa 6<). b<>( vidimo, skoraj ne- ligaških moštvih. Razvijajo pa se
c1 jejo na a sno ra v , i i i opazno preživele krizo. Odgovor na solidni mladi vratarji, kot mladin-
sposobm izvrševati tudi najodgo- ti da]a delno tudi tekma v ski Reprezentant Škorič, in morda
vornejse naloge. To bi moral, m,- Zagre,bu;1 še kdo v kakšnem drugoligaškem

moštvu. Treba bi bilo torej pogle- 
TO NISTA dati za vratarji tudi pri teh mo-

»VELIKI« REPREZENTANCI štvih,. Seveda ne nastaja samo pror 
V Zagrebu smo videli dvoboj ne- katarja, temveč še pri ostalih

kdaj »velikih« nasprotnikov, ki sta J.?Faloih. v A-reprezentanci. Prak
se doslej uvrščala v vrh svetovne- llcM-“amo sre_dnjega_kr,lca. To

šiiti vsaj že tedaj, ko so prenehali 
z nastopanjem nekateri stebri nek
danje proslavljene »olimpijske« 
reprezentance Čajkovski, Bobek, 
Ognjanov, Mitič in drligi. Z odho
dom teh so nastale namreč v re
prezentanci praznine, ki so zevale

, da smo prva leta po 
',delaK zelo težke napake. Te 

•šjsijl.S se nam danes bridko ma-
delaidk’ Kahko bi rekel, da danes slovenskim trenerjem. Isto je seve- 
^(clckl *®^Ko pokoro za grehe iz da tudi glede strokovne literature,
it— W*S 11 vAi,nn vta čn/i r i - t AkicIrATVi tralilpfniiili toLrpm liri

EHsFHBS®tem i,n od igralcev te reprezentan- be, je tokrat prav ta zatajila, pred.
vsem vratar Beara in kr tiska vrsta 
Prav isto velja za madžarskega vza

________ ________ . _________ ce ne vidimo v sestavah današnjih vsem vratar Beara in krtiska vrsta.
rade volje žrtvoval kakšno urico reprezentanc skoraj nobenega. Pako

jr v d- Med vojno je vse šport- 
Dit]-. v ienje pri nas za 4 leta za 
1»^ * o osvoboditvi, ko je bilo

z obiskom kvalitetnih tekem itd. Ce 
ne bomo več žrtvovali Za izpopol
njevanje naših trenerjev, tudi ne

M če ti čisto znova, pa smo šli smemo pričakovati večjih uspehov.

Usodno izenačenje. Takole je Sandor dosegel 4. gol in s tem 
prekrižal Jugoslovanom vse upe, da bi po 27 letih spet zmagali 
nad Madžari (slika na levi spodaj). Nič čudnega, če. so bili nje
govi kolegi tega gola močno veseli in so zato Sandor j n navdušeno 

objemali (slika desno)

la, manjkata nam solidni zvezi, per
spektivna igralca krilske vrste Po
povič im Kaloperovič prav.tako ni
sta zadosti dobro zamenjala svojih 
prednikov Boškovg in Krstiča. Vse
povsod torej praznina, v ozadju pa 
ničesar.

KAJ ]E Z MLADIMI 
IGRALCI?

Medtem ko ugotavljamo to neraz
veseljivo stanje v A-reprezentanci, 
pa se moram<u še resneje vprašati, 
kaj je z njenim zaledjem. Kot re
čeno. smo bili še bolj razočarani 
nad izidi tekem mladih perspektiv
nih reprezentanc, ki so odpovedale 
na celi črti. Mladinci v Zagrebu so 
sprva sicer navdušili gledalce z vir
tuozno igro, ki pa je bila nekorist
na. Žogo obvladajo zares mojstr
sko, z njo žonglirajo, ko pa je bilo 
treba akcije izpeljati do konca, so 
žogo ponavadi izgubili. Vsi bi biti 
radi nekakšni Garinche, Mitiči ati 
Milutinoviči, vendar brez pravega 
učinka. Predvsem smo videli, da 
jim manjkata vigranost in kondici-

(Nadaljevanje na 7. strani)

Kcitz VValter:

Tekme, ki jih ne bom 
nikoli pozabil

a°v jgZr!\ je bilo v enajstorici še nekaj starih kano-
1 . Bli Vyi —1942. tako Streitle in Burdenski. Ta dvt
?si ostali Uja^a °*tičutek miru in zanesljivosti. Da bodo tud 
V^kor b i! Mebus, Baumann in Barufka v krilski vrsti 

;n ' Geritzon, Rohrig in Klodt, ki so igrali pole; 
*k ttHaV.i. t rtiar.ia v napadu — storili vse, kar je v njilio

»lja^Prav ^ "
smo že nekaj

Biočeh — ='■'
»tr Cepra ’ J. povsem jasno.
tiard(Ut v Je sijalo toplo spomladansko sonce na stadioi 

n ~util; *> smo že nekaj minut po sodnikovem žvižgi
^festreg'Pi rz , Prho. Toni Turek je stekel iz vrat, da b 

® je zir<vvi ° dolgo, visoko žogo. Sam vrag vedi, kaki 
Padrsn|, ‘to; morda mu je na majhni vzpetini v trav 

: PČna k|,j-.Tnor(„'u se je spotaknil ati pa ga je oslepili 
j Kil ob Vsekakor drži, da je žogo zgrešil. In ž
r tiepe* ^ S1h vratih Fatton. znana švicarska zveza, stral 

61 je not;?*? . vratarjev. Z mogočnim škarjastim udar 
1 Usnil žogo v našo mrežo.

Goli, ki bi se jih dalo obraniti, gredo seveda marsi
komu prav posebno na živce. Ce pa padejo razen tega še 
v začetku igre, lahko povzročijo hudo krizo. Zato smo tudi 
mi nekaj časa po tem golu prav pošteno »plavali«. Vedno 
znova in znova so Eggimann, Bickel in Antennen voditi 
švicarsko ekipo v napad. Vsi naši protinapadi so se pone
srečili, kakor navkljub vsem našim dobrim teoretičnim 
načrtom in navodilom. Sele tik pred koncem prvega pol
časa je prišlo do izenačenja. V švicarskem kazenskem pro
storu sem si priboril žogo, jo mehko dvignil in že je delo
valo bratovsko sodelovanje: Ottmar je z glavo porinil žogo 
mimo vratarja Stubersa v švicarsko mrežo.

Zdaj je bilo 1:1.
Nekaj minut nato, ko je angleški sodnik odpiskal za

četek drugega polčasa, sem dobil žogo in jo nizko pred
ložil Geritzenu. Preden ga je mogel švicarski vratar ovi
rati, je streljal z razdalje osem ali devet metrov.

2:1 za Nemčijo!
Vodilni gol nam je spet povrnil -zaupanje v lastne sile. 

Vedno znova smo oblegali nasprotnikov kazenski prostor. 
Iz nekega položaja se je razvil 3:1...

Nikoli nisem vodil zapiskov o svojih meddržavnih tek- 
-mah. Kljub temu pa nobene nisem pozabil. Tisti gol, ki 
sem ga dosegel v 54. minuti, pa mi je še prav-posebno ostal 
v spominu. Spomin jam se vsake podrobnosti. Bil je zade
tek, ki se morda posreči na vsakih deset let enkrat.

Iz švicarskega kazenskega prostora je prišla žoga na 
našo polovico, takoj nate pa je nekdo žogo vrnil v švicar
ski kazenski prostor z visokim predložkom. Eden od Švi
carjev je žogo obranil ia jo poslal kakšnih 20 ali 25 metrov 
nazaj v polje. Tekel sem proti žogi, jo z nogo pritisnil ob 
tla in takoj s silnim udarec m poslal naprej. Kot iz kanona 
ustreljena je letela žoga v švicarsko mrežo.

3:1!
Tovariši so me obkoliti, Ottmar me je objel in poljubil. 

Skoraj večje kot veselje nad našim nespornim vodstvom 
je bila radost nad čudovito lepim zadetkom.

Toda naše veselje ni trajalo dolgo. Že nekaj minut 
kasneje je angleški sodnik Ellis z ostrim žvižgom prekinil 
švicarski napad na naši polovici igrišča. Eden naših obramb
nih igralcev je v obrambi povzročil zmoto sodnika. Ellis je 
nedvoumno pokazal na belo črto, od koder se streljajo 
najtežje kazni.

Levi branilec Švicarjev Bocquet je mirno naravnal 
žogo in stopil tri, štiri korake nazaj. Z rokami ob bokih smo 
se postavili pred vrata. Bocquet je streljal skoraj z mesta, 
trdo in kratko, z zunanjo stranjo čevlja. Ta eksekucija, 
dovršena in neizprosna, ni dopuščala Toniju Tureku no
benih nad.

Naš naskok so Švicarji zmanjšali za en gol. Zdaj je 
bilo samo še 3:2.



Vse sile za mlade moči
(Nadaljevanje s 3. strani) 

se hvalili, kar tudi ustreza resniici, 
da imamo Slovenci v vrstah držav
nih reprezentantov izmed vseh re
publik največ svojih tekmovalcev. 
Ce to vemo, potem lahko tudi od
govorimo na to vprašanje. Da, kva
liteta se je znatno dvignila in danes 
mora zvezni kapetan vedno misliti 
pri sestavi reprezentance na sloven
ske kolesarje. Kvaliteta se je dvig
nila predvsem v treh klubih: Odre
du, Rogu in Braniku. Kaj nam to 
pove? Da prav v teh društvih stre- 
mtijo za nenehno tehnično izpopol
nitev svojega članstva in da imajo 
sposobne trenerje in vodnike, ki 
znajo pravilno usmerjati svoje tek
movalce pri stremljenju za dvig 
kvalitete. Zato v prvi vrsti zaslu
žijo pohvalo društveni funkcionarji, 
ki so po našem mnenju osnovni po
goj za dvig kvalitete tega težkega 
športa.

Kako je z mladino?
Torej, s kvaliteto smo zadovoljni, 

saj smo prešli v sam vrh, bi ga 
bomo morali v prihodnosti z vsemi 
silami braniti in očuvati. Nas toli
ko bolj zanima drugo vprašanje: 
kaj smo storili za naraščaj in ali 
imamo tega dovolj, saj bo moral 
slejkoprej nadomestiti »starec tek
movalce. To je veliko bolj zamo
ta n problem, ki ga Via hitro roko ne 
borno mi, niti Kolesarska zveza 
rešili. Imamo le peščico klubov, bi 
gojijo bolesarsbi šport in bi še po
sebej pazijo na mlade moči. Praksa 
in preteblost sta pokazali, da se žal 
klubi vse preveč vnemajo za tako 
imenovane »špice«, na mladino pa 
pozabljajo. In kaj temu sledi? Čim 
bodo odšli starejši, bo nastala vrzel, 
ki je ne bomo znali niti v nekaj 
letih zamašiti. Govorimo seveda iz 
našega pesimističnega gledišča. Ve
mo pa, da se KZS s predsednikom 
tov. Šavorn-om nenehno trudi rešiti 
to težko vprašanje in zato na vse 
mogoče načine pomaga in svetuje 
klubom, kaj morajo storiti z,a utrdi-, 
tev te športne panoge po klubih in 
društvih. Klubi se pač borijo, kot 
smo že zgoraj omenili, s težkimi 
finančnimi problemi, saj ni športne 
panoge, ki bi zahtevala toliko sred
stev za rekvizite, kot prav kolesar
stvo. Dokler bo eno kolo stalo ne
kaj manj kot 100.000 dinarjev, po
tem res ne moremo govoriti in za
htevati od društvenih funkcionar
jev, da bodo okrog sebe zbirali mla
dino in jo pripravljali za velike

Dirka po Jugoslaviji 
v novi obliki

Prihodnje leto borno imeli v naši 
državi eno naj večji li športnih pri
reditev leta sploh, veliko medna
rodno kolesarsko dirko »Po Jugo
slaviji«, ki bo vodila kolesarje še 
po drugih, novih krajih. Funkcio
narji KZJ so sklenili, da' bodo na 
svojstven način proslavili 40-let- 
nico svojega dela. Odločili so se, 
da bodo povabili 20 inozemskih re
prezentanc, ki bodo skupaj z naši
mi kolesarji nastopiti na tradicio
nalni dirki »Po Jugoslaviji«, ki bo 
šla skozi Makedonijo, Srbijo, BiH, 
Hrvatsko in Slovenijo. Jugoslovan
ski »Tour« bo torej prava športna 
manifestacija, ki ho vzbudila po
zornost številnih ljubiteljev kole
sarstva med 15. julijem in 15. av
gustom. Dirka bo imela 10 etap v 
dolžini 1990ikin. Dirka bo torej raz
deljena v tele etape: 1. Skopje— 
Titov Veles (104 km), 2. Skopje—Niš 
(210 km), 3. Niš—Kragujevac (141 
km), 4. Kragujevac—Beograd (124 
km). 5. Beograd—Valjevo—Zvornik 
(139 km), 6. Zvornik—Sarajevo (151 
km), 7. Sarajevo—Banja Luka (221 
km), 8. Banja Luka—Zagreb (185 
km). 9. Zagreb—Rijeka (200km), 
10. Reka—Pul j (106 km), 11. Pulj— 
Gorica (210 km). 10. Gorica—Vršič— 
Ljubljana (196 km).

podvige. Pa še nekaj moramo ob tej 
priložnosti omeniti. V tem peklen
skem tempu atomske dobe športno 
kolesarstvo močno zaostaja tudi za
radi motorizacije nasploh, za katero 
se mladina vedno bolj vnema. Lažje 
je pritisniti n,a plin, kakor pač na 
pedala!

Lahko bi dosegli 
množičnost, če...

Preostane nam še tretje vpraša
nje. Ali smo dosegli množični raz
mah? Na to vprašanje moramo od
govoriti negativno. Res je, da so se 
na pobudo KZS ustanovili nekateri 
klubi, ki gojijo turistično kolesar
stvo. Toda teh klubov je še vedno 
premalo, še posebej, če pomislimo, 
da je prav v Sloveniji toliko koles 
kot morda nikjer drugod po Evropi. 
Množičnost bi potemtakem lahko 
dosegli in to je po našem mnenju 
tudi osnovni pogoj za nadaljnjo 
utrditev tega športa v Sloveniji. Iz 
vrst turističnih kolesarjev hi dobili 
nove nadarjene mladince, in iz ko
pice teh se bodo morali znova iz
luščiti novi Žirovniki, Bajci, Flajsi, 
Židani, Šebeniki itd. L. M.

Nekaj kritičnih pripomb ob koncu letošnje atletske sezone

Ali je rakova rana potrebna
Mednarodne sezone je za naše Balkanskih igrah ni potrebno pose- 

atlete konec. Moški so se pošlo- bej razpravljati, tepeni smo biti na 
vili z dvobojem proti Švici, žen- obeh frontah, čeprav to pri moških

ne bi bilo nujno, če ne bi bilo 
raznih »nesreč«. Naslednja postaja 
na tej poti od konca do začetka 
sezone je evropsko prvenstvo. Iz 
Stockholma smo se vrnili razočara
ni. In kaj je še preostalo? Relati
ven uspeli žensk z neodločenim re
zultatom v dvoboju z nekompletno 
Itali jo in pa visok poraz moških v

ske pa proti Madžarske Rezul
tati so znani, lahko pa zapiše
mo še nekaj o letošnji medna
rodni sezoni, o uspehih in neus
pehih naših predstavnikov in o 
tem, kje je trenutno naše me
sto v Evropi.

Ce začnemo proti koncu, potem 
bomo z obema dvobojema hitro 
opravili. Rezultati ustrezajo temu, 
kar smo pričakovali. Motil bi se, 
kdor bi mislil, da je visoka zmaga 
nad Švico kak poseben uspeh. Švi
ca, ki je že itak slaba, je bila to
krat še posebej oslabljena. Visok 
poraz atletinj proti Madžarski tudi 
ni presenečenje. Samo še enkrat 
smo dobili potrditev ugotovitve, da 
sodi naša ženska reprezentanca vse
kakor med slabše v Evropi. Tudi o

mamo sposobnih trenerjev. Atletski 
trenerji so verjetno boljši od ve
čine trenerjev drugih športom 
»Operirajo« z najnovejšimi dogo*" 
nji, žal pa cesto nimajo »materia
la«, s katerim bi* de lati. Nekatera®1 
pa hi lahko zamerili to, da nekoli
ko preveč govorijo. Energijo, ki j® 
vlagajo v napovedi (ki se potem ®e 
izpolnijo), bi lahko koristneje u-P®Š 
rabili na treningu. Če jim torej 
damo priznanje pn strokovne®

Obisk pri košarkaricah ljubljanske Olimpije

Dekleta v belem

zgodnjem dvoboju proti Madžarski, delu, tega ne moremo storiti, če p® 
Vse skupaj je kaj skromna bilanca, gledamo še druge stvari. V vzgoj*

atletov (tu govorimo predvsem ® 
najboljših) dokaj zaostajajo, sicef 
ne bi imeli stalnih težav z repre
zentanti, ki se »odlikujejo« bolj * 
nedisciplino kot pa s svojimi re
zultati. Da je delo funkcionarje^ 
in trenerjev na tem področju ne
uspešno, priča tudi dejstvo, da ®e 
moremo nikamor brez tistih delom3 
že zloglasnih skupnih treningom 
Tak trening motivirajo enostavo® 
takole: eclino pod takšno strog® 
kontrolo (?) lahko pripravimo n®' 
katere do resnega dela. To je ža* 
lostna ugotovitev. Zaradi nekateri® 
takšnih »napol atletov« mečemo 1 
lopato denar skozi okno, cesto kva
rimo mlajše atlete, odtegujemo tek
movalce iz njihovega običaj neg3 
življenja in dela in efekt je le nial®

DRSIMO NAVZDOL
Ce poskušamo napraviti letošnjo 

razvrstitev evropskih atletskih re
prezentanc, ob upoštevanju medse
bojnih dvobojev ali pa sicer dose
ženih rezultatov, bomo ugotovili, da 
naše mesto ni več takšno kot je 
bilo pred leti. Posamezne države bi 
lahko razporedili takole: 1. do 3. 
Poljska, Zahodna Nemčija, Sovjet
ska zveza (razvrstitev bo možna po 
dvoboju Zahodna Nemčija : Polj
ska). 4. Finska, 5. Velika Britanija, 
6. CSR, 7. Madžarska, 8. Vzhodna 
Nemčija, 9. Švedska, 10. Italija, 11. 
Francija. 12. do 13. Norveška in 
Jugoslavija, 14. Bolgarija, 15. Ro
munija. Ta razvrstitev moških re-

Končno se je zavrtelo tudi zad
nje kolo v zvezni ženski košarkar
ski ligi. In kot nalašč je morala 
zadnja nedelja odločati, kdo od 
slovenskih zastopnic bo ostal v 
zvezni ligi. Kdo bi si mislil, da bo takšno navdušenje in mladostni za

»Na vsak način bomo najprej po- v zadnjih nekaj letih dohitele ozi
roma prehitele reprezentance Polj
ske, Vzhodne Nemčije, Italije. Fran-

Hj^ ^ ničk Skupni trenmgi f
skrbeli za finančna sredstva. Mi
slim, da so dekleta zadovoljna z de- _ _
lom klubske uprave. Sicer je pa na- cije in Norveške. Bolgari jo smo za-
v J .1» 1 Y _ •   _ 1 _ • 1 • 1 • _ Oiillzraf rtoeta irml i e<» 7a I n laui iiTtdolžnost, še posebej ko vidimo enkrat posta vili še za Jugoslavijo,

v lv • • tl i • -»o i.r\ Iz-.zx.ee rozilzziiron 1 n Iz-Iz uk

gon, da pomagamo dekletom v nji
hovem nadaljnjem prizadevanju.« 

Vemo, da je treba v mrzli sezoni

to zato, ker točkovanja, kakršno je 
na Balkanskih igrali, ne moremo 
istovetiti s točkovanjem na dvobo
ju. V dvoboju bi letos Jugoslavija

ljubljanska Olimpija sredi Maribo
ra odpravila prav gotovo izkuše
nejše igralke Branika, ki so bile 
verjetno prepričane, da ne bo tež
ko obračunati z Olimpijo. Toda na 
splošno presenečenje je Olimpija 
popolnoma opravičila zaupanje svo- kako^se hode “deld eta pr ip ra v 1 jala vrst,|i jed precej drugačen. Poskus

r v o “ - V V ;, še lahko premagala Bolgarijo, posvetiti vso pozornost nabiranju ....
kondicije in izpopolnjevanju teh- „ Zanimivo je, da zavzemamo pri
ničnega znanja. Zanimalo nas je, ženskah isto mesto, čeprav je sicer

jih pristašev.

Letos 6. mesto, kaj pa 
drugo leto?

V naše uredništvo smo povabili 
trenerja ženske vrste tov. Kranjca 
in klubskega sekretarja tov. Varo
go. Oba, vsak zase, dobro poznata skrbel prof. Šturm.« 
vrline in seveda tudi slabosti svoje
ekipe, zato sta tudi brez premišlje- _ __
vanja odgovarjala na naša vpraša- no sojenje zadovoljivo in objektiv

no. Želja igralk pa je, da bi sod ni

za prihodnjo sezono. Dobili smo razvrstitve: 1. Sovjetska zveza,
takšen odgovor: ?. Zahodna Nemčija 3 Velika Bn-

, . ,. taniia. 4. Poljska, 5. Vzhodna Nem-
»Že lam smo se prinravljal, smo- čij 6 CSR, 7. Madžarska, 8. Romu- 

trno in disciplinirano za tekmova- -- - —
nje v letošnji zvezni ligi. Zimske 
treninge sem vodil jaz sam,« je od
govoril tov. Kranjc, »za kondicijo 
in za ostale atletske vrline pa je

»Ste bili zadovoljni s sojenjem?« 
»Reči moram, da je bilo na sploš-

nja.
»Naša ______ _____ _

je ugotovil tov. Kranjc, »povrhu stransko, kot v minuli sezoni. Seve- 
vsega pa še disciplinirana, saj so 
bila zelo marljiva in vestna pri tre
ningih.«

»Ali ste s šestim mestom zado
voljni?«, smo prekinili tov. Kranjca.

nija, 9. Nizozemska, 10. Francija, 
11. Bolgarija. 10. do 13. Italija im 
Jugoslavija, 14. Švedska.

Kdor trdi, da ima naša kvalitetna 
atletika dobro, široko zaledje, ta si 
dela utvare. Naša kvaliteta je še 
vedno v veliki meri umetno ustvar
jena in ni odsev naše širine. Tu 
seveda lahko pripomnimo, da je 
kvaliteta še marsikje na zelo šib-

dekleta ^ so nadarjena,« ki tudi v bodoče sodili tako nepri- kih nogah, toda to ne sme hiti raz
stransko, kot v minuli sezoni. Seve- log, da bi moralo biti tako pri nas 
da so bili spodrsljaji in še bodo, tudi v bodoče. V Jugoslaviji imamo 
toda v glavnem je kar gladko teklo, le nekaj disciplin, ki so v povpreč- 
Pa šd* nekaj bi rad povedal. Koli- ku tako močne, da se lahko postav- 
kokrat so dekleta žrtvovala ne sa- ljajo v evropskem merilu. Drugje 
mo svoj prosti čas. temveč tudi pa so pred nami celo države, ki jih

»Zakaj ne hi bili? Vi ne veste, ko- svoje redne dopuste samo zato, da v dvoboju pregazimo. To je signal

z resnimi pripravami in resno mi
sliti za tekme v zvezni ligi, smo 
odigrali 60 tekem in imeli točno

te žensko dušo, ki ni tako prepro
sta.«

>Kaj pa vaš naraščaj?«

liko je bilo truda, sainozatajevanja bi se tehnično izpopolnile in doko- 
s a mo zato, da smo nekaj dosegli. V pale do nadpovprečnega znanja. In 
zadnjih 14 mesecih, ko smo začeli če imaš takšno ekipo pred seboj, po

tem je delo lahko in veselo.«
Za zaključek našega razgovora 

. , ... ., ,, „ smo hoteti zvedeti še nekaj misli
203 treninge. Včasih se je igralk ze ^ ;graik samjk 0 bodočih nastopih 
lotevalo malodušje. Sicer na pozna- y zveznj ligi Napak bi bilo polna-

liti morda samo kakšno posamezni
co, vse zaslužijo priznanje in po-

„ ; • . n , , - • i i hvalo. Ko smo vprašali kapetana»O tem je »Polet« ze pisal, da smo ckipe (<>v_ Markovi6evo, ka; misli 0
leti solo za mladinke in da smo p]asmaju v prihodnji sezoni, smo

dobili tale odgovor:
»Zanesljivo bomo tudi v prihod

njem letu obtičale vsaj na šestem 
mestu.«

Svoje mnenje je povedala tudi 
Novakova: »Težko bo kakšna ekipa 
premagala Olimpijo prihodnjo se
zono pod Cekinovim gradom.«

Za zaključek je povedal svoje 
mnenje še trener tov. Kranjc:

»Ce bodo igralke jjoslušale moje 
nasvete tako kot doslej, bodo v pri
hodnji sezoni dosegle izvrsten 
uspeh. Sicer pa naj še poudarim, 
da bo vse odvisno od deklet v be
lem.« L. M.

za alarm! Drugo vprašanje so stro
kovni kadri. Nočemo trditi, da ni-

koristni, vendar z nekoliko druga®' 
nim namenom in obliko. Tekm®- 
valci štafet morajo vaditi skupaJ: 
Prav tako je treba včasih zbra® 
tekmovalce v tehničnih disciplina? 
zato, da jim najboljši strokovnjak1 
posredujejo naj novejše ugotovit^6' 
Takšna »šola« je koristna pred vse®1 
tistim atletom, ki sploh nimajo 
nerja ali pa ta kvalitetno ne ustje' 
za. Tu že vidimo, v čem naj bi bi®l 
razlika. Takšni zbori atletov n3* 
bi ne bili namenjeni pripravam 
določeno tekmovan je, ampak naj *J 
j j m samo omogočati izpopolnite’ 
tehničnega znanja in pridobite 
najnovejših dognanj o treningu.

Marsikaj bi lahko rekli tudi 0 
tem, če je naša mednarodna P®1 
Klika v atletiki pravilna. Ali ? 
znamo izbirati ustrezne nasprotni' 
ke in ali si znamo kolikor tolik® 
solidno (načrtno!) postaviti koledar’ 
Odgovor je v glavnem nega ti vej' 
Skoraj brez vrednosti so srečanj3 
na primer z Avstrijo alLŠvico, J>r3’. 
tako pa so morda celo škodijij1 
dvoboji proti premočnim nasprotne 
kom, najlepši primer je bil dvoboj 
proti Švedski pred leti. »Planirani® 
sezone je bilo letos kaj slabo. R, 
silo smo skušali spraviti tekmo vaji 
ce v formo za mnogo prezgodni 
dvoboj z Madžarsko, potem pa_n?i 
bi držali formo preko vseh važni®

(Nadaljevanje na 7. strani)

imeti
izbrati 25 najbolj nadarjenih, ki 
smo Jih nato vključili v naše vrste. 
Igralke prve petorke so dale na 
tekmah vedno vse od sebe. Ali ni 
morda dovol j, da so na vsaki tekmi 
dosegle po 10 točk?«

Načrti za prihodnost
Kot vsak klub, tako ima tudi 

Olimpija večne težave s finančnimi 
sredstvi. Nič čudnega, če kar dve 
ekipi tekmujeta v ligaškem tekmo
vanju. Na vprašanje, kaj misli dru
štvena uprava sedaj, ko fe ženska 
vrsta ostala v zvezni ligi, nam je 
tov. Varoga takole odgovoril: Košarkarice Olimpije — 6. v zvezni ženski košarkarski ligi

Petindvajset minut so imeli domačini časa, da bi dosegli 
izenačenje. Brez odmora so oblegati Tonijeva vrata. Toda- 
Toni ni izgubil svojega miru. Verjetno mu je že leta 1951 
švicarski zrak močno prijal. »Toni Turek v Švici« je leta 
1954 postal pojem za nepremagljivega vratarja.

V zaključnem naskoku Švicarjev je bilo poškodovano 
naše levo krilo Berili K lotit. Ilerbergcr je poslal namesto 
njega v borbo Ho-rsta Schadeja. S pogumom obupanca smo 
branili svojo kožo.

»Hopp Schwyz! Hopp Schwyz!« je grmelo po stadionu. 
De set ti s-oči domačinov so vzpodbujati svojo enajstorico. 
Podžgani od svojih navijačev so Švicarji napadali kot bi 
imeli krila. Naši navijači na tribunah so zaskrbljeno gle
dali na ure. Toda njih strah je bil odveč — ostalo je pri 
stanju 3:2.

S tekmo v Ziiricliu je bilo odstranjeno izobčenje nem
škega nogometnega športa. Od 15. aprila 1951 so nam bila 
spet odprta vrata v mednarodno športno areno.

Svet je zopet začel ceniti nemški nogomet.

OMAMA NA DUNAJU — MAČEK V DUBLINU
Višek nogometne sezone v letu 1951 je bilo za nas sre

čanje z reprezentanco Avstrije 25. septembra na Dunaju. 
Mnogim je ta tekma verjetno še v spominu zaradi izvirnih 
radijskih reportaž, ki jih je posredoval znani reporter He-

ribert Meisel. Avstrija se je kmalu po vojni vključila v 
mednarodno nogometno areno in do takrat odigrala že lepo 
število meddržavnih tekem. Uvrstila se je med vodilne 
evropske nogometne sile. /

»Dejstvo, da so Avstrijci favoriti,« je menil Herberger, 
»je za nas kar ugodno. Mi nimamo pri tem nič izgubiti, 
lahko pa mnogo pridobimo.«

»Nemci imajo sicer izvrstno kondicijo, toda glede 
tehnike in taktike pd se nam jih ni treba bati,« so pisali 
nekateri dunajski listi pred srečanjem. Nekdo je celo zapi
sal, da je naše moštvo »enajst bolj ali manj spretnih... 
rokodelcev!«

Toda Herberger ja takšno pisanje ni prav nič vznemir
jalo. »Le naj pišejo,« je dejal. »Tudi ob Donavi kuhajo 
samo na vodi. Po mojem mnenju imamo dovolj možnosti, 
da zmagamo.«

Po kratkem treningu v Griinwaldu smo odleteli na Du
naj. Pri treningu na stadionu v Fratru smo se srečali z 
avstrijskimi kolegi. »Servus«, so nas pozdravili. To je zve
nelo zelo ravnodušno, udobno, čisto po dunajsko.

Tudi za gledalce je bilo to srečanje nekakšen »vic>, 
povsem jasna stvar, kjer mi sploh ne bi imeli kaj iskati.

Mnogi so se že veselili, kako nas bodo Avstrijci Dosta
vili »na hladno«. Nam pa je v ušesih neprestano zvenel 
Herbergerjcv opomin: »Kritjel Kritje! Kritje!« Bili smo

trdno odločeni, da stoodstotno uresničimo njegove takti® 
nasvete.

Že prvih petnajst minut Avstrijcem ni šlo tako, 
so računali. Dobro smo videli, da ne morejo priti v zag®t<, 
Ce je startal njihov .levi krilec, se mu je prilepil za Pe-e 
naš Geritzen, desno krilo. Njihovega desnega krilca P3.,o 
skrbno varoval Barufka. Max Morlock je zelo ljubezni.^ 
»prevzel« j»od nadzorstvo avstrijskega srednjega prl v» 
Ocvvirka. Če se je Morlock pomakanil bol j naprej, 5 m 
ovirala Ocvvirka v vlogi šestega napadalca Pressler, Ki 
igral desno zvezo, in jaz kot leva zveza. Iz dovršeno 
dene defenzive. smo poskušali z bliskovitimi sunki 38 
priti do uspeha. B>i

Držali smo se Herbergerjevih nasvetov. Kadar sta ^ 
krili v vročih spopadih nekoliko pozabili na kritje, 
jima zaklical in to je zaleglo. Brez mrmranja sta z3 „0 
prevzela svojo vlogo, ki sicer za očesa gledalcev m 
prijetna in učinkovita, je pa za izid tekme zelo kori .p

Naša obramba je sijajno razdirala vse akcije na^P i^ 
nika že v kali. Avstrijci, ki so sloveli po svojih str,. ^ 
živce uničujočih kombinacijah, sploh niso prišli do ve-n tel j 
Njihov slavni napad se je razbijal ob Posipa lovi 1 0V 
genci, ob Streitlerjevi in Kohlmverjevi trdovratnos 
Mcbusovi in Schankejevi vzdržljivosti. Neizprosno j® 
kritje je spravilo igralce in tudi gledalce ob živce._ V0v3*' 
postajalo bolj in bolj nervozno,- Tega nihče ni pn®8



Samo ena zmaga v latabanvi SEBMAItoD
i ^ Povratnem srečanju ženskih at- (M) 
piskih reprezentanc Madžarske in (M)
Jugo,slavije so Madžarke slavile Munkacsi (M) 24.9, Sikov ec (J) 25.0,

11.9, Šikovec (J) 12.0, 
123, Bakovič (J) 12.4,

Sclmh Nogometna prvenstva evropskih 
200 m držav

ŠVICA — V. kolo: Young Fellows :Pričakovano visoko zmago v raz- Nemeth (M) 25.4, Simič (J) 26.6, _. , , _ . ...
;nfju 63:45. Prednost Madžark je 800 m Kazi (M) 2:11.7, Rajkov (J) ^ama 2'!' rr*rhen ^
*!la torej še nekoliko večja kot la- 2:14.5, Bansagi (M) 2:15.7, Slamnik Chiasso . Beltami 4.1, Grenchen .

v Ljubl jani. Naša reprezentanca (J) 2:16.4, 80m ovire Stancjčič 11.3, 2°U^® ®^S . ^'j vrstni red-
K nastopila v dokaj kompletni za- Bakovič (J)_ 113, Nemeth (M) 11.4, ^ chlasso 7> Luzem' 7
t^bj (od najboljših je manjkala le Šoinogyi (M) 11.6, višina Kerestesz 
^“jioševičeva), vendar je precejšen jM) 159, Cere (J) 159. Knap (M) 159,
for
jugoslovanska ekipa dosegla samo 538, Škrjanec (J) 5.18, krogla Bog- socladed : Ovideo l:l, Gijon : Celta 2:2,

Harry težje poškottovan
v cima r je precej sen (ivt; uy, ucic Uj uy. ivimp i jy, ŠPANIJA — III. kolo: Bilbao : Saragos- _ __.t _ ,„Vl, 1nfl m

f * lekm»valk že mimo najboljše Dragojevič (J) 149, daljina Skulteil ^ 3:2, Granada : Atletico 1:0, Las Pal- P . P , zakliuiil ,et’oSnio
Vme. Zato ni nič čudnega, če je ,M) 5.50, Stamejčič (J) 5.44, KonjM) mas : Valencia 2:4, Heal : Osasuna 8:0, ^Težjo%££*££ ToTna

Za dvoboj proti Poljski ga seveda ne bo
do mogli vzeti v reprezentanco.,n9 zmago. Naslov najboljše jugo- nar (M) 14.19, Usenik (J) 13.89, Ra- 

j.^vanske tekmovalke bi morali de- dosavljevič (J) 13.42, Feb er (M)
, *• Lahko ga prisodimo ali Olgi Ši- 13.28, disk Hegeduš (M) 45.37, Čeles- 
nvec, ki je z 12.0 in 25.0 izenačila nik (]) 45.65, Borovec (J) 43.86, Se
jala slovenska in državna rekor- redi (M) 43.37, kopje Balogh (M) 
r? na 100 in 2100m, alii pa bi izbrali 46.64, Pitrolfy (M) 44.04, Perovič 

Stamejčič za edino zmago Ju- (]) 41.72, Koška (J) 40.63, 4 X 100 m 
s slavije na dvoboju. Sicer pa naj Madžarska 47.9, Jugoslavija (Siko- , ,

Vofijo rezultati — 100 m Bata vec, Ra kič, Simič, Babovič) 49.0.

Trije nogometni remiji
Bega

'a izdaja m edbr i t a ns k ega nogomet-
1 Prvenstva se je pričela s tekmo med 

je rezentancama Severne Irske in Angli- 
^ v Belfastu. 60.000 gledalcev je priso-

°Valo zanimivi tekmi, v kateri so do
mačinijux trikrat vodili, Angleži pa vedno 
^ ^načiii, tako da je bil končni rezultat 
*gr Irei 90 imeli nekoliko več od

An§leži Pa so se tokrat izkazali z 
Se^10 obrambo in veliko borbenostjo. Za

" Ir*ko so bili uspešni Cush, Peacock 
j,. Casey, za Anglijo pa Charlton 2, in 
» nriey* Moštvi sta igrali v naslednjih 
^stavah: Sev. Irska: Gregg, Keith, Gra- 
c IYl’ Blanchflower, Cunningham, Pea- 

Bingham» Cush, Casey, Mc Ilroy, 
arland; Anglija: Mc Donald, Howe, 

Clayton, Wright, Mc Guinness,

Elliottu

Brabrook, Broadbent, Charlton, Haynes, 
Finney.

V Dublinu se je končalo srečanje re
prezentanc Irske in Poljske 2:2 (2:2). Irci 
so dosegli oba gola iz kazenskega strela.

V Berlinu sta se pomerili reprezentanci 
Vzh. Nemčije in Bolgarije. Potem ko so 
ob koncu prvega polčasa vodili Nemci z 
1:0, so Bolgari 10 minut pred koncem 
izenačili.

Na sestanku evropske nogometne zveze 
so sklenili, da bodo organizirali svetovni 
pokal nogometnih prvakov. Vzporedno s 
tekmovanjem evropskih prvakov bodo 
tekmovali tudi v Ameriki in zmagovalca 
obeh tekmovanj se bosta potem pomerila 
v svetovnem finalu.

Espanol : Betis 2:0, Sevilla : Barcelona 
0:2. Vrstni red: Real 8, Barcelona 7,
Betis 6.

Švedska — XXXI. kolo: Djurgaar- 
den : IFK Malmo 3:2, Eskilstuna : Hal- 
singborg 0:4, Gais : AIK 1:0, Hal m s ta d : 

Malmo FF : Norrkoping 
2:0, Motala : Sandviken 1:2. Vrstni red: 
Goteborg 44, Norrkoping 43, Djurgaerden 
42.

FRANCIJA — XI. kolo: Sochaux :
Strasbourg 3:0, Reims : Monaco 2:1, Ni
ce : Nancy 3:0, Valenciennes : Nimes 
0:0, Lille : Lyon 2:1, St. Etienne : Lens 
3:0, Marseille : Sedan 1:1. Vrstni red: 
Racing 17, Nice 14, Strasbourg 14, Reims 
13.

NEMČIJA — južna liga, VII. kolo: 
Aschaffenburg : Waldho-f 1:1, Frankfur
ter SV : Stuttgart 0:2, Bayern : Ulm 1:1, 
Mannheim : Munchen 4:1, Reutlingen : 
Schweinfurt 1:0, Augsburg : Offenbach 
2:3, Nurnberg : Eintracht 4:3, Karlsruhe : 
Fiirth 0:1. Vrstni red: Offenbach 11,
Bayern 11, Mannheim 11, Nurnberg 10.

SOVJETSKA ZV.: Spartak : CSKMO 
0:0, Krila Sovjetov : Torpedo 0:2, Admi- 
raltejec : Dinamo (Kijev) 1:2, Dinamo 
(Moskva) : Šahter 4:1, Dinamo (Tbilisi) : 
Lokomotiv 2:1. Vrstni red: Dinamo (Mo
skva) 31, Spartak 30, CSKMO 27, Zenit 
23.

V Leipzigu so bile končane velike tek
me vojaških reprezentanc vzhodnoevrop
skih in nekaterih alpskih držav. O atlet
skih rezultatih smo deloma že poročali. 
Sedaj še nekaj rezultatov iz drugih špor
tov: nogomet — polfinale: Albanija : Vzh. 
Nemčija 2:1, Bolgarija : Sovjetska zveza 
4:3. finale: Bolgarija : Albanija 1:0; med
narodni peteroboj: Derjugin (SZ), mo-

čev (SZ) 112.20, moštva Sovjetska zveza 
562.30, CSR 551.60, Vzh. Nemčija 544.50; 
košarka: Sovjetska zveza (zmaga nad 
Bolgarijo 84.60, CSR 111.77, Madžarska 97.67 
in Vzh. Nemčija 95.59), Madžarska, Bol
garija; dviganje uteži — bantam: Stogov 
(SZ) 335; peresna: Mina jev (SZ) 365, lahka: 
Nikitin (Sovjetska zveza) 377.50; srednja: 
Bogdannovski Sovjetska zveza 412.5; 
lažja težka: Lovakin (SZ) 403; pol-
težka: Vor ob jev (SZ) 420; težka: Vlasov 
(SZ) 480; plavanje — 100 m prosto: Soro
kin (SZ) 56.4, Nikolajev (SZ) 57.0; 400 m 
prosto: Bovič (SZ) 4:40.4; 200 m metuljček: 
Raczynski (Polj) 2:51.1; 200 m prsno: Ko-

štva Madžarska; rokomet finale: Vzh. lesnikov (SZ) 2:40.8; 4 X 100 m mešano:
Nemčija : Romunija 13:8; telovadba: Stol- 
bov (SZ) 114.20, Lipatov (SZ) 113.30, Tka-

Sovjetska zveza 4:26.9; 4 X 200 m prosto: 
Sovjetska zveza 8:40.3.

H&zpt&valci' f& Ufn

športni menažer Leo Leavitt divo: Zsivotzky (M) 62.34 ; 4 X 100 m:
*e zvišal svojo ponudbo večkratnemu Nemčija 40.3; 4 X 400 m: Nemčija 3:08.6.

400milijonov
°Vnemu rekorderju na srednje pro- 

je ’ Avstralcu Herbertu Elliottu. Sedaj se 
'^merikanec sam odpravil v Avstra- 

lev d® bi Elliottu ponudil 7*0.000 dolar- 
^res^op med profesionalce, kar

°«ov. našem denarju okoli 400 mili-

materski status je izgubil olimpijski 
i(.LEOValec v teku na 800 m in svetovni 
Co,°rder na 880 y> Amerikanec Tom 
,6s^rtney- Sprejel je namreč službo pro- 
^atd^3 *e^esne vzgoje na univerzi Har-

j ^ajra/liejši rezultati atletskega dvobo- 
j,. 171 ed reprezentancama Zahodne Nem- 

to Madžarske, ki se je končal, kot 
log0 Poročali, z zmago Nemcev s 112: 
56o točkami: 100 m: Germar (N) 10.4; 
o,. m: Germar (N) 21.2; 400 m: Kaiser 
i»n47'5; 800 rn: Schmidt (N) 1:49.7; 1500 
lha]rov: Roszavolgyi (M) 3:44.3; 5000 m: 

.gg08 <M) 13:58.3; 10.000 m: Iharos (M) 
»vi, 4, 118 m ovire: Lauer gN) 14.1; 400 m 
JEsze: Janz (N) 51.8; 3000 m zapreke:
6alji ,ky (M) 8:55.1; višina: Puli (N) 207; 
PaiQina: Kriiger (N) 7.46; troskok: Cza- 
kr0 , 15.39; palica: Horvath (M) 4.20;
(M) ‘a: L>ngnau (N) 17.25; disk: Szecsenyi 

5'07; kopje: Schenk (N) 74.98, kla-

Dvoboj med atletskima reprezentanca
ma Francije in Italije v Lyonu je bil v 
zelo slabih vremenskih pogojih, zato ni 
nič čudnega, če je kvaliteta rezultatov 
bila v večini disciplin samo povprečna. 
Francozi * niso mogli niti za trenutek 
ogrožati Italijanov, ki so zmagali z ve
liko razliko 110:91 točk.

Naj večje presenečenje tekmovanja je 
bil vsekakor dvakratni poraz francoskega 
sprinterja Delecourja proti Italijanu Ber- 
rutiju. Na 200 m je Delecourja premagal 
celo drugi italijanski predstavnik. Pose
bej bi veljalo omeniti samo naslednje re
zultate: daljina: Bravi (It) 7.51; troskok: 
Battista (Fr) 15.40; krogla: Meconi (It) 
17.81; disk: Consolini (It) 53.68; kladivo: 
Husson (Fr) 60.89.

Nekaj rezultatov iz Sovjetske zveze: 
MO m: Ozolin 10.4; višina Ribak 208; kop
je ženske: Gorčakova 51.80.

Na tekmovanju v Birminghanu je do- 
segel mladi Peter Radford nov rekord 
Velike Britanije na 220 y s časom 21.0. 
Tudi na 100 y je bil boljši od rekorda z 
rezultatom 9.4, vendar je bil v času tega 
teka veter v hrbet močnejši od 2 m na 
sekundo.

Naslov letošnjega prvaka Italije v te
nisu je osvojil Pietrangeli, ki je v odlo
čilnem srečanju premagal Sirolo s 7:5, 9:7 
in 7:5. V ženski konkurenci je bila prva 
Pericoli z zmago nad Riedlovo s 6:1, 3:6 
in 8:6.

Svetovni boksarski prvak vvelter kate
gorije Virgil Akins (ZDA) se bo boril 
za naslov prvaka 5. decembra v Los An
gelesu proti zmagovalcu dvoboja med 
AmeTikencem Jordanom in Mehikancem 
Ortego, ki bo 22. oktobra.

30-letna ameriška plavalka (na olim
pijskih igrah v Londonu je zmagala še za 
Dansko) Greta Andersen je nedavno na
pravila edinstven podvig. Preplavala je 
33.8 km dolgo progo od otoka Catalina do 
Long Beacha in po nekaj minutnem od
moru je napravila še pot nazaj. Ne samo, 
da je preplavala kot prvi človek progo 
v obeh smereh, ampak je dosegla tudi 
nova rekorda za obe smeri, ki so ju dru
gi plavali samo posamezno.

Poročajo tudi o novem rekordu plava
nja preko Gibraltarske ožine. Spanca 
Isidro in Ortiz sta oba izboljšala doseda
nji rekord Portugalca Pereire, ki je zna
šal 4 ure in 34 minut. Isidro je plaval 
22 minut hitreje, Ortiz pa celo 29.

Iz cazniU

V ZDA so ustanovili odbor, ki naj bi 
se trudil za to, da bi čim prej prišlo do 
srečanja za svetovno boksarsko prvenstvo 
težke kategorije med prvakom FIoydom

naj o na udeležbo tekmovalcev iz 12 dr
žav, in sicer Portugalske, Španije, Švice, 
Francije, Avstrije, Zah in Vzh. Nemčije, 
Anglije, ZDA, Nove Zelandije in Jugosla
vije.

Švicarska smučarska zveza je objavila 
sestavi moške in ženske reprezentance v 
alpskih disciplinah za prihodnjo sezono. 
V moški reprezentanci so Andeer, Blasi, 
Grupbacher, Carron, Forrer, Mathys, 
Schmid, Schneider, Staub, Pajarola in 
Suter. Zensko ekipo pa sestavljajo: Bee- 
ler, Chamay, Chamot-Berthod, Colliard, 
Danzer, Gertsch, Looser, Michel, Spill- 
mann, Stucki in Waser. Trenerja repre
zentance bosta Rombaldi in Fellay.

Zanimivi pari v osmini finala
V Parizu so izžrebali nasprotnike z*a 

osmino finala v pokalu evropskih nogo
metnih prvakov. Žreb je »sestavil« nekaj 
zelo zanimivih tekem. Oglejmo si posa
mezne nasprotnike. Real (Madrid) Bešik- 
taš (Carigrad), Sportklub (Dunaj) : Du-

Pattersonom in evropskim prvakom In- Wa (Praga), MTK (Budimpešta) brez bor- 
gemarjem Johanssonom. Med navdušeni
mi zagovorniki tega srečanja je med dru
gim tudi bivši predsednik ZDA Truman.

Od 24. do 26. oktobra bo v Bologni 
VII. svetovno prvenstvo v umetnem ko
talkanju. Organizatorji prvenstva raču-

Kdaj bomo dobili nove 
£ebece, Mitiče, Bobefee

pesti. Prav tisti, k.i bi prvi morali 
zamenjati svoje starejše kolege v 
A-reprezentanci, so odpovedali. 
Morda je tu in tam med njimi 
kakšna svetla točka, to pa pomeni

j Nadaljevanje s 5. strani)
*aie-fe3r?v 80 med njimi nekateri 
treh- talenti. Z njmi pa bo
>b ]e uelati načrtno in dolgo časa ___
Le. 9 Racin bo lahko rodil uspe- praktično le kapljo v morje im lah- 
^adiinr'’ C - dosedanje delo z našimi rečemo, da od teh igralcev v bo-

so ••e11 5*o v pravo smer in ta- .............. ■ •- ' 1
Loli.6; A11 borbeni ter kondicijsko 

V g Madžari nadigrali. 
rijern vt€prezentanoo po dveh v zad- 
too v ®Su odigranih tekmah nima- 
Srn° bil' zau'Panja. Že v Ljubljani 
atrj: nad njihovo igro proti Av- 
Ri pa razočarani, še v slabši lu- 

Se Pokazali sedaj v Budim-

je rakova 
rQna potrebna

^Riačjh^^ eyanje s 6. strani)
, ev.iv, 'Rožemskih tekmovanj

i^P^ega prvenstva, Balkan- 
t!uganii ®e čez do dvobojev v
V°valci n ratabanyi. Nekateri tek- 
,'eR(Jar j S° R speli, drugi pa ne. 
bea atlet n' njihova krivda. No- 
P° ai L. svetu ne more M ti v 
. Ce si °d maja do oktobra. 
r°riei j€ ce'Ro povrniti izgubljene
r°do m<xrV ,.mednarodnem merilu, . .....
vagrahit; a 1 Raši atletski forumi ki naj bi bili kandidati za državne 
m i„ yes kcmnLio i Spet se začenja ob-

4 let do prihod-

V našem listu smo že poročali, da ho večkratni olimpijski in svetovni 
prvak v alpskih disciplinah, »zlati« Toni Sailer, letos posvetil večji del 
časa filmskemu delu. kjer si morda obeta vsaj polovico toliko uspe
hov, kot jih je požel na smučarskih progah. Na sliki ga vidimo ob 
neki slovesnosti v Munchenu (desno), za krmilom avtomobila pa je 

nekdanji slavni avtomobilski dirkač Italijan Caraciola.

dočnostii, vsaj v krajšem razdobju, 
ne moremo pričakovati uspehov. 
Enako je tudi z mlado reprezentan
co. Tudi zanjo velja prav takšna 
ocena.

IZHOD IZ SLEPE ULICE
Zadnji letošnji nastopi jugoslo

vanskih reprezentanc z Madžari so 
bili v resnici bolj prijateljski, šlo 
pa je vendarle za rehabilitacijo ob 
letošnjem končnem obračunu. Ta 
neuspeh pa nam daje nauke za pri
hodnje. Sedaj ne bomo smeli več 
ostati pri obljubah, ampak bo tre
ba resno in temeljito delati. Vse 
napake, ki so se pokazale letos, zla
sti pa preteklo nedeljo, hi bilo tre
ba analizirati, ob tem sestaviti pa
meten načrt dela ter končno ven
darle enkrat začeti pravočasno mi
sliti na razna meddržavna srečanja. 
Morda bi biilo bolje, če bi klubi 
nekoliko prenehali s prepogostimi 
inozemskimi turnejami in bi ta čas 
uporabili za pripravljanje igralcev,

41 je zov, Vc.s kompleks vprašanj, reprezentance. Spi 
rnL sam<) nakazan in ga dobje nadaljnjih 

iuč° Reka"reteva*'" ®eve<^a je to njega prvenstva. Sedaj je čas, da 
K; boni<) J le*. predvsem zaledja odpravimo stare rane in krenemo 
^ Rjo s U8‘varili čez Inoč, zato na novo pot, ki naj jugoslovanski 
aiWž L, >IK>V"im vzponom morali nogomet pripelje nazaj do nekrla- 

precej počakati. njega sijaja. T. B.

Poletov nagradni natečaj
Odrezek št. 8

1. Triglav : Branik Priimek in imet
2. Maribor : Ljubljana

3. Sobota : Jesenice

4. Slovan : Rudar

5. Gržfičar : Krim
Krat:

6. Kladivar : Izola

7. Odred : Šibenik

8. Trešnjevka : Split

9. Proleter : Lokomotiva )*IVca hišno $t.i

10. Zagreb : Borovo

11. Slobodo : Elektrostroj

12. Velež : partizan

13. Crv. zvezda : Vojvodina

14. Zeljezničar : Dinamo . 1
15. Budučnost : Rijeka i

be v četrtfinale, ker je Young Boys iz 
Berna od,povedal nadaljnjo udeležbo, 
Atletico (Madrid) : CSNA Sofija, Reims : 
Palluesena (Helsinki), Wolverhampton : 
Schalke (Gelsenkirchen), Sporting (Lisa- 
bona) : Standard (Liege), zmagovalec sre

banja Petrolul (Ploešti) : Wismut (Kari 
Marx Stadt) proti zmagovalcu srečanja 
Goteborg : Jeunesse (Esch).

Pred 20.000 gledalci je premagala mla
da nogometna reprezentanca Španije v 
Madridu enako reprezentanco Anglije s 
4:2 (1:1).

Kristančičev stari v Italiji
Preteklo nedeljo se je pričelo letošnje 

košarkarsiko prvenstvo Italije. Letos na
stopata v italijanskih ekipah razen dru
gih tudi dva Jugoslovana. Beograjčan 
Andrijaševič igra za Motomorini, Ljub- 

« ljančan Kristančič pa za rimsko Stello 
Azzuro. Kristančič=je igral v prvi tekmi 
zelo dobro, dosegel je 18 točk, toda tudi 
to je bilo premalo za zmago. Rezultati: 
Simmenthal : Varese 69:61, Reyer : Vir- 
tus 58:67, Santipasta : Cantu 57:54, Lazio : 
Motomorini 57:90, Lanco : Stella Azzura 
66:49, Stock : Livorno 61:40.

Na kongresu evropske Košarkarske 
zveze v Parizu 90 sklenili, da se bo olim
pijskega košarkarskega turnirja v Rimu 
lahko udeležilo 24 ekip. Zaenkrat ima že 
pravico udeležbe 9 reprezentanc. To so 
Italija kot organizator ter prvih 8 z 
olimpijskih iger v Melbournu: ZDA, SZ, 
Urugvaj, Francija, Bolgarija, Brazilija, 
Filipini in Čile. Ostale ekipe bodo dolo
čene po svetovnem prvenstvu in pa na 
kvalifikacijskem tekmovanju v Bologni.

Med 3577 udeleženci »Boletovega« na
gradnega natečaja z odrezkom št. 6 ima
ta 11 pravilnih rešitev Jazbec Josip, 
Celje, Selce 15 in Šušteršič Mirko, Ljub- 
lljana, Rožna dolina c. X. 8. Vsak prejme 
10.000 din.
1. FLRJ A : Madžarska A (I. p.)
2. FLRJ A : Madžarska A (II. p.)
3. FLRJ A : Madžarska A (k. r.)
4. Madžarska B : FLRJ B (I. p.)
5. Madžarska B : FLRJ B (II. p.)
6. Madžarska B : FLRJ B (k. rez.)
7. Madžarska (mladi) : FLRJ (I. p.)
8. Madžarska (mladi) : FLRJ (k. r.)
9. FLRJ (mlad.) : Madžarska (I. p.)

10. FLRJ (mlad.) : Madžarska (k. r.)
11. N. Gorica : Triglav
12. Jesenice B : Prešern
13. Mladost : Triglav B

X 
X 
X 
1 
1 
1 
x 
1 
X 
2 
1

neodigr.
1

Opomba: 1. do 6. slovenska conska no
gometna liga, 7. do 11. II. zvezna liga, 
12. do 15. I. zvezna liga, 13. do 15. rezerv
ni pari.

Leto XIV.
Štev. 41
Stran 7



%

Slovenska conska nogometna liga

Maribor lovi Rudarja
Prvenstvo Slovenije v rokometu

Mdliko- tpMsenu&vfa v /žčttft*

Tudi po petem kolu v slovenski conski ligi sta ostali še vedno dve 
moštvi neporaženi ln sicer Rudar ter Maribor. Zanimivo je tudi da sta 
se prav tl dve srečali danes med seboj. Maribor je moral na vroča tla v 
Trbovlje, pa kljub temu je iz lestvice razvidno, da še vedno ni bil pora
žen. To je vsekakor lep uspeh za Mariborčane, saj so se s tem približali 
vodečemu Rudarju za eno točko. Vsa ostala srečanja pa so se končala z 
zmagami domačih moštev, in sicer kar trikrat 4:1.

Rudar : Maribor 3:3 (2:1)
Trbovlje, 13. oktobra. Pred 1800 gledalci 

je bila danes v Trbovljah prvenstvena 
nogometna tekma med Rudarjem in Ma
riborom. Maribor je tudi po današnji tek
mi ostal neporažen in tesno sledi Ru
darju. Potem ko je v 36. min. Opresnik 
Zaradi poškodbe zapustil Igrišče, je po
stala igra groba iz obeh strani. V prvem 
delu so domači že v začetku pritisnili In 
izsilili tri kote. V 3. min. je bil prvi 
uspešen Knaus. V 18. min. je zaradi pre
krška nad Opresnlkom sodnik dosodil 
enajstmetrovko. Uspešen je bil Opresnik,: 
Ko je Opresnik zapustil Igrišče je v 42. 
minuti dosegel gol tudi Maribor. V dru
gem delu so domači dosegli gol že v 48. 
minuti, strelec je bil Knaus. V tem delu 
so gostje napadali le z dvema napadal
cema. Zaradi slabe obrambe domačih pa 
so bili napadi vseeno nevarni. V 81. min. 
je dosegel Vidic drugi gol, le 2 minuti 
Za tema pa še tretjega. Oba gola gresta 
na rovaš domačega vratarja. Po igri re
zultat povsem ustreza, ne bi pa bil tako 
Ugoden za goste, če bi igral do konca tudi 
Opresnik. Inž. Petrič

Triglav : Sobota 4:1 (2:1)
Kranj, 12. okt. V današnji tekmi med 

Triglavom ln Soboto so domači takoj po 
začetnem udarcu izvedli nevaren napad, 
ki pa zaradi netočnega podajanja med 
napadalno vrsto Triglava ni rodil uspeha. 
Tak položaj je bil na igrišču vse do 10. 
minute, ko so domači izvedli ponoven 
napad, ki jim je prinesel tudi gol. Dose
gel ga je Brezar. Pozneje so domači spet 
Izvedli napad, v katerem je Stular I s 
krila lepo podal Brezarju, ki je iz kakih 
16 m dosegel drugi gol. Igra se je za tem 
znatno razživela, zlasti so se zbrali gost
je, ki so se v tem delu odlikovali s hi
trimi in nevarnimi napadi. Kranjčani so 
imeli v tem delu igre še eno priložnost 
za dosego gola, ko je Stular I lepo podal 
Krašovcu, vendar je ta iz štirih metrov 
zgrešil vrata. V zadnjih minutah prvega 
polčasa sta obe moštvi Izvedli še nekaj 
napadov. V tem delu so gostje tudi do
segli gol, ki ga je dal Mančer.

V drugem polčasu so domači skrajno 
popustili, saj skoraj ni bilo žoge, ki je 
zaradi podajanja ne bi izgubili. Nasprot
no pa so hoteli gostje z ostro igro doseči 
izenačenje. Kranjčani so se zbrali šele v 
10. minuti drugega polčasa, ko so do
segli tretji gol. Po stanju 3:1 je postala 
Igra še bolj živahna in ostra. Četrti gol 
je v zadnji minuti dosegel Mihelčič.

Ljubljana : Jesenice 4:1 (3:1))
Ljubljana, 12. okt. — Stadion v Šiški se 

bo, kot kaže, napolnil v letošnji sezoni le 
tedaj, kadar bo igral doma Odred, danes 
pa se je zbralo na tekmi med Ljubljano 
ln Jesenicami le okrog 400 gledalcev. 
Ljubljana Je daney:magala nad Jesenica
mi, kar je bilo pričakovati. Po vseh mož
nostih, ki pa jih je imel napad domačih, 
bi moral biti rezultat mnogo večji in tu
di gola, ki so ga dosegli Jeseničani, ob 
večji pazljivosti ljubljanske obrambe ne 
bi bilo treba. V prvem delu igre so Ljub
ljančani Jeseničane skoraj povsem potis
nili v njihov obrambni prostor, pri tem 
imeli ob streljanju na vrata nekajkrat 
tudi smolo, vendar je okroglo usnja le 
trikrat našlo pot v mrežo. Strelca sta bila 
Brezigar v 15, in 27. minuti ter Herman 
po lepem predložku Brezigarja v 28. mi
nuti. V drugem delu igre je Ljubljana 
precej popustila, Jeseničani pa so več
krat ustvarili nevarne položaje pred nje
nimi vrati. Tudi ljubljanski napad je 
Imel najmanj 5 stoodstotnih možnosti za 
povišanje rezultata, vendar je zaključil 
svojo serijo golov v 48. minuti, ko je bil 
spet strelec Izredno prodorni ln marljivi 
Breziger. V 64. minuti je Medja dosegel 
častni gol po krivdi domače obrambe ln 
odtlej se rezultat ni več izpremeiul.

Krim : Kladivar 4:1 (2:0)
Ljubljana, 12. oktobra — Obe moštvi, ki 

fta nastopili danes na Rakovniku, sta 
kandidata za boljši mesti v slovenski 
conski ligi. Zaradi domačega igrišča pa 
je imelo moštvo Krima nekoliko več 
prednosti. Rezultat sicer kaže, da je zma
ga Krima prepričljiva, potek sam pa nas 
o tem ni preveč prepričal. Vsi goli so 
bili doseženi več ali manj le po naključju 
ln so napadalci domačega moštva Igrali

Rudar 5 4 i 0 18:6 9
Maribor 5 3 2 0 12:7 8
Branik 5 3 1 1 15:2 7
Krim 5 3 1 i 11:4 7
Grafičar 5 2 2 1 8:10 6
Triglav 5 2 1 2 10:8 5
Izola 5 2 1 2' 8:8 5
Kladivar 5 2 1 2 11:13 5
Ljubljana 5 2 1 2 9:11 5
Slovan 5 0 2 3 3:10 2
Sobota 5 0 1 4 8:17 1
Jesenice 5 0 0 «5 3:20 0

premalo smiselno. Strelca v prvem pol
času sta bila Prelovič in Marjanovič. V 
drugem polčasu je vratarja gostov Ben
cika II. zamenjal rezervni vratar. Poseb
no v tem delu so gostje prevladovali na 
Igrišču. Napadalci so bili le premalo 
spretni, da bi zadeli v črno. Ko so gostje 
najbolj prevladovali, pa je v protinapadu 
Malec dosegel še tretji gol. Sele potem 
pa so bili uspešni tudi gostje, ki so 
zmanjšali na' 3:1. Končni rezultat pa je 
postavil Kastelic, ki je odbito žogo po
slal v mrežo. M. O.

Izola : Slovan 2:0

Branik : Grafičar 5:0 (3:0)
Maribor, 12. okt, — V lepem vremenu 

in pred 1500 gledalci je danes Branik v 
Ljudskem vrtu odpravil ljubljanskega 
Grafičarka z visokim rezultatom. V mo« 
štvu Branika se je znova pojavit Plaz
nik, ki je že v 3» sekundah igre zaradi 
napake srednjega krilca Grafičarja dose
gel vodilni gol. Poudariti moramo, da je 
Branikov napad danes bil izredno razpo
ložen in 'Je zaigral zelo uspešno. Se po
sebej se je odlikoval Gabri jan na des
nem krilu in dosegel dva lepa gola. V 
drugem polčasu se je Cučko umaknil v 
kriisko vrsto, Čekov pa je odšel 'na 'levo 
krilo. Učinek je bil ta, da je Čekov do
segel še dva gola za svoje barve. Pri 
Braniku moramo pohvaliti vratarja Efer
la, ki je večkrat uspešno posredoval, pa 
tudi pri gostih je bil najboljši vratar 
Blatnik, ki je rešil svoja moštvo večjega 
poraza. 'Sodil je dobro Kukanja iz Mur
ska Sebote.

Ljubljana, 12. oktobra. V današnjem 
kolu republiške rokometne lige so mlade 
igralke Slovana pripravile veliko pre
senečenje z-zmago nad trenutno vodilno 
tiravo iz Ptuja. Vsa ostala srečanja so 
se končala z več ali manj pričakovanimi 
izidi. V moški ligi je bila glavna pozor
nost osredočena na srečanje Odred : Ru
dar in Partizan : Svoboda, ki sta se obe 
končali z zanesljivimi zmagami prvo ime
novanih ekip.

DRAVA : SLOVAN 4:5 (3:2)
Kljub temu, da so imele Ptujčanke 

prednost domačega igrišča, jim je danes 
prvič spodrsnilo v letošnjem teknvovanju 
republiške lige. Uspeh igralk Slovana je 
toliko bolj nepričakovan, ker je ekipa 
nastopila nekompletna in to celo brez 
vratarke.

PARTIZAN (Cr) i MLADOST 7:2 (3:0) 
Pomanjkanje dobrih strelcev je ne

dvomno glavni razlog visokega poraza 
domače ekipe, ki sicer ne igra slabo.

Partizan (Cr) 4 3 0 1 26:17 8

Odred 5 4 1 0 93:68
Branik 5 4 0 1 106:73 8
Kovinar 5 3 1 1 78:77 t
Rudar 5 3 0 2 73:65 t
Partizan 5 3 » 2 84:75 6
Svoboda 5 2 0 3 75:68 4
Slovan 5 0 0 5 67:91 0
Maribor 5 0 0 5 57:116 »

Mladost I : Storžič 41:4 (16:2) 
Mladost II : Iskra 10:24 (2:12) 

Sobota : Beltinci 21:10 (7:2)

BRANIK : RAKEK 6501:8444 %

Dve zmagi Celja nad Duoaiem
Svoboda 
Drava 
Slovan 
Mladost 
Partizan P.

3 0 
3 e 
1/1 
1 o 
e i

22:16
20:21
24:27
19:34
24:33

Celje, 12. oktobra. — Včeraj in 
danes je bilo na stadionu Borisa 
Kidriča v Celju mednarodno atlet
sko srečanje med delavsko šport
no organizacijo ASKO iz Dunaja 
in domačim Kladivarjem. Lepo vre
me je privabilo na stadion vsak 
dan nad 1000 gledalcev, ki so bili 
zlasti drugega dne priča kvalitetnim 
in lepim borbam. V moški konku
renci »o atleti Kladiivarja tudi brez 
Lorgerja slavili premočno zmago 
113:63, pri ženskah pa je bila zma
ga domačih atletinj odtočena šele 
v zadnji disciplini.

Rezultati — moški: 100 m ovire: 
Brodnik (KI) 15,5, Zupančič (KI) 16,0, 
krogla: Tucek (ASKO) 14,42, Hali- 
nenkamp (ASKO) 14,40, višina: Kei- 
ser (ASKO) 190, Brodnik (KI) 180, 
•400 m Cajhen (KI) 30,8, Župančič 
(KI) 50,8, 1500 m: Važič (KI) 4:09,6, 
Naraks (KI) 4:10,8, kopje: Brodnik 
•-'>,65, Kopitar (KI) 62,55, 4 X>!00 m 
• >irc: Cajhen (KI) 55,5, Kopitar 
(Ki) 56,7, 800 m: Važič (KI) 1:33,8, 
Naraks (KI) 1:58,2, 200 m: Vuče.r 
(KI) 22,9, Zupančič (KI) 23,1, disk: 
Peterka (KI) 43,73, Cole (KI) 42,72, 
skok s palico: Lešek (KI) 4,15, Dy- 
ry (ASKO) 330, 5000 m: Male (KI) 
15:58,0, Štefan (ASKO) 16:03,8, da
ljina: Lošek (KI) 6,98, Kolnik (KI) 
6,82, 4 X 400 m: Kladivar 323,4,"
ASKO 328,0.

Zenske — 89 m ovire: Stamejčič 
(KI) 11,8, Ostrovska (KI) 12,0, disk: 
Poli (ASKO) 44,11, Škorniik (Ki) 34,35, 
200 m: šikovec (KI) 25,5, Schoiltes 
(ASKO) 26,8, višina: Knop p e (ASKO) 
142, Rožman (KI) 135, 4 X B>0 m 
Kladivar 50,0, ASKO 51,5, 100 m: 
Scholtes (ASKO) 10,8, Silan (KI) 
12,9, krogla: Poli (ASKO) 10,99, 
Hoffer (ASKO) 11,48, daljina: Ren
ta (ASKO) 4,78, Rečnik (KI) 4,78, 
800 m: Slamnik (KI) 2:16,0, Gašpa- 
rut (KI) 2:21,0, kopje: Škomik (KI) 
38,65, Hoffer (ASKO) 56,55.

Tenis v Grazu
AS V GRAZ : BRANIK 12:11

Maribor, 12. -okt. — V soboto in nede
ljo je petnajstčlanska ekipa teniškega 
kluba Branika, ki jo je ojačal član za
grebška Jugomontaže Tomljanovič, nasto
pila v povratnem srečanju v Grazu proti 
akademskemu športnemu klubu. Maribor
čani so se dobro borili in častno pod
legli s točko razlike (isti rezultat je bil 
dosežen tudi v Mariboru). Najbolje je 
igral Lovrec, ki je premagal odličnega 
Gruberja z 8:6, 6:1. Lep uspeh je tudi 
zmaga dvojice Bergant ml.-Tomljanovič 
nad močno kombinacijo Gruber-dr.Ren- 
ger 3:6, 6:4, 6:1,

Premalo tekmovalcev na krosu 
v Murski Soboti

Murska Sobota, 12. okt. — Okrajna zve
za »Partizan« v Murski Soboti je danes 
izvedla Jesenski kros, ki se ga je ude
ležilo 8 društev, kar je vsekakor premalo. 
Proga je merila 1080 m. Rezultati — mla
dinci do 16 let: Bincelj (P. Veržej) 2:48.1; 
mladinci nad 16 let: Šuruga (P. M. S.) 
2142.6; mladinke nad 16 let: Balažič (P. 
Veržej) 2:27.2.

PIONIRSKI MNOGOBOJ NA BLEDU

Bled, 12. okt. Danes je bil na Bledu 
okrajni pionirski mnogoboj partizanskih 
društev Gorenjske za prehodni pokal Da
rinke Kumer. Sodelovalo je 238 tekmo
valcev. Končni vrstni red: 1. Bled 1273.6, 
2. Kranj 1256.9, 3. Škofja Loka 1254 , 4. Je
senice 1222.6, 5. Javornik 1162.3 točk.

Uspešna skupščina občinske 
zveze »Partizan« Celje

Celje, 12. okt. — Danes je bila v Celju 
letna skupščina občinske zveze »Partizan« 
Celje, ki združuje devet partizanskih 
društev s 1500 aktivnimi člani. Na skup
ščini so se zadržali zlasti ob tezah za 
kongres telesne kulture v Beogradu ln so

hkrati sprejeli vrsto predlogov za kon
gres. Na skupščini ja bila izvoljena nova 
petnajstčlanska uprava pod vodstvom to
variša Juvana.

PROPAGANDNA KOLESARSKA DIRKA

Črnuče, 12. okt. »Partizan« Vodice je 
danes organiziral na progi Tacen—Črnuče 
—Tacen propagandno kolesarsko dirko. 
Pri mladincih Ja zmagal Kern (Rog) 50:15, 
pri turistih pa Plestenjak (Rog) v istem 
času.

SVOBODA : PART. KRIM 14:17 (7:9)
Domača ekipa je imela na papirju ne

koliko več izgledov, toda borbeni Ra- 
kovčani so to prednost obrnili sebi v 
prid. V drugem polčasu je Svoboda sicer 
izenačila ln celo prešla v vodstvo, toda 
to je bilo le kratkotrajno. S hitrimi pro
tinapadi so igralci Partizana zopet prišli 
v vodstvo in proti koncu povsem nad
igrali svojega nasprotnika.

ODRED : RUDAR 21:12 (10:6) 
BRANIK : SLOVAN 20:14 (8:6) 
KOVINAR : MARIBOR 16:15

Maribor, 12. okt. Na kegljišču Kon« 
struktorja so v prijateljskem kegljaškedl 
dvoboju zasluženo zmagali Mariborčani- 
Boljši rezultati: Mlakar 873, Gomolj 8i4 
Podkrižnik 840 (vsi Branik), Grom sOi 
Kum 848 (Rakek).

HOKEJ NA TRAVI

Partizan (Sen) : Celje 1:0 
ODBOJKA

Partizan (Sen) : STS (Krško) 0:1

NAMIZNI TENIS 
Partizan (Sen) : STS (Krško) 0:1

KOŠARKA
Elektrostroj (Zgb) : Celje 42:41 (32:231

Sovražnik bikov
Na veliki bikoborbi v Madridu je sre' 

dl najhujšega »boja« mlad človek nen*' 
doma preskočil ograjo arene, odrinil m®' { 
tadorje in se spravil kar sam nad bik*' 
Stvar je imela seveda epilog pred sodni' 
kom, ki je obsodil mladega sovražnik® 
bikov na eksemplarično kazen. Pred v9®' 
ko bikoborbo se mora javiti na pollcti' 
skem komisariatu, kjer ga zadržijo, d<r 
ki er prireditve ni konec.

Predstavljamo svetovno rekorderko v skoku v višino — Jolando Balas

-Moran
- Ali poznate atletsko disciplino, kjer do
segajo v inozemst vu atletinj e takšne ali 
pa še boljše rezultate, kot smo jih na
vajeni v naši ožji domovini od moških? 
Kar hitro bomo ugotovili, da ne gre niti 
za sprint, alti za teke na daljše proge, 
Se manj za ovire ali mete, preostane to
rej samo ena disciplina: skok v višino. 
To je panoga, kjer bi bil dvoboj med 
najboljšimi skakalci Slovenija in najbolj
šo skakalko Romunija zelo zanimiva 
stvar. Letošnji rezultati nas silijo k 
trditvi, da bi najbrž zmagala predstav
nica nežnega spola. Prav je, da si enkrat 
nekoliko natančneje ogledamo tega feno
mena ženska atletike. Romunka Jolanda 
Balas bo govorila o sebi kar sama:

»Bilo je leta 1948 nar športnem igrišču v 
Temišvaru. Dokaj slučajno sem zašla med 
skupino atletinj. Zdi se ml, da je moj 
zunanji videz malo obetal. Precej visoka 
sem sicer že tedaj bila, zato pa tudi tako 
šibka, da mi na »startu« moje atletske 
kariere niso obetali kaj posebnega. Tedaj 
mi Je bilo 12 let. Kmalu sem ugotovila 
skupaj s trenerjem, da bi lahko še kar 
dobro skakala v višino. Moj prvi rezultat 
Je bil 128 cm.

Bila sem v letih, ko sem hitro rasla In 
skupaj z mojo telesno višino Je rasla tu
di višina, ki sem jo uspela preskakovati 
na treningih in tekmovanjih. Od 135 cm 
leta 1949 do 151 v letu 1951. Tedaj sem 
prvič prišla v državno reprezentanco in 
pred menoj je bilo prvo veliko potova
nje — v Moskvo. Dobro se spominjam, 
da sem bila močno razočarana, ko sem 
dosegla samo 145 cm ln tudi nekaj solz 
je steklo na travo moskovskega stadiona. 
Kmalu nato sem dobila novega trenerja. 
Pripravljati sem se pričela pod vodstvom 
romunskega rekorderja v skoku v višino 
Iona Seterja. Leta so tekla in lestvica za 
skele v višino se Je dvignila. Na evrop
skem prvenstvu v Bernu sem dosegla 
svoj osebni rekord 165 cm in to je bilo 
tedaj dovolj za drugo mesto za Angle
žinjo Hopkins.

PRVI SVETOVNI REKORD

Dokaj sem si popravila tehniko, pa tudi 
sicer nisem bila več tista šibka deklica 
od prej. Tako sem leta 1956 dosegla svoj 
prvi veliki cilj. Za 1 cm sem namreč iz
boljšala svetovni rekord Hopklnsove in z 
rezultatom 175 cm sem odhajala na olim
pijske igre v Avstralijo, ki pa mi Je pri
nesi avetiko razočaranje. Ne samo, da ni
sem opravičila upov svojih rojakov in 
nisem prinesla domov zlate olimpijske 
medalje, ampak celo brez medalje sem 
se vračala. 167 cm je bilo sicer tudi do
volj za srebrno medaljo, toda kar 5 ska
kalk nas je bilo z istim rezultatom ln 
jaz sem imela toliko poprav, da sem ob
stala na 4. mestu.

Lani se je lov na svetovni rekord na
daljeval. V svojih rezultatih sem bila zelo 
stalna, enajstkrat sem skočila 170 cm in 
več. Sredi oktobra ml Je uspel tudi skok 
čez lestvico na višini 176 cm, s čemer sem 
Izboljšala evropski ln Izenačila svetovni 
rekord. Od svetovnega pa sem se kmalu 
zopet poslovila. Iz Pekinga je prišla vest, 
da Je moja mlada prijateljica, Kitajka 
Ceng Feng Jung, ki sem Jo spoznala ob 
njenem gostovanju v Evropi, zopet 1 cm 
prestavila rekordno znamko. NIČ drugega

ni kazalo kot lov nadaljevati. Pozimi sem 
mnogo trenirala in prišla v sezono zelo 
dobro pripravljena. Prvi pomembni da
tum je bil" 7. junij, ko sem zapisala v 
moj dnevnik treninga številko 178. Kmalu 
za tem (29. junija) je padla nova ovira. 
Skočila sem 180 cm in tedaj so napisali, 
da je prebit »zvočni zid« ženskega skoilca 
v višino. Zelo sem bila zadovoljna, ven
dar nisem opustila resnega dela In strem
ljenja k boljšim rezultatom. 31. julija 
smo imeli tekmovanje v Polani in po
tem, ko sem preskočila vse višine v pr
vem poskusu, sem prosila, da ml posta
vijo lestvico 181 cm. Le težko popišem 
svoje navdušenje, pa tudi navdušenje 
prisotnih, ko sem obsedela v mivki in 
opazila, da je lestvica obstala na stojalih.

PRIŠLA JE TUDI MEDALJA

Na evropskem prvenstvu v Stockholmu 
vendar nisem razočarala svojih rojakov. 
Moram priznati, da sem pričakovala huj
šo borbo. Moje nasprotnice pa tokrat 
očitno niso bile preveč razpoložene in 
zlato medaljo sem sl zagotovila na lahek 
način. -Kaj naj še povem? Morda to, ker 
me itak vedno izprašujejo, koliko sem 
visoka? Za enkrat še vedno nekoliko več 
kot skačem, namreč 184 cm. Doma sem iz 
Temišvara, tam sem tudi preživeta večino 
življenja, trenutno živim v Bukarešti, 
kjer delam tri stvari: prvič delam kot

uradnica, drugič študiram kot izreda® 
študent jezike in tretjič treniram skok f 
višino. Pod številko V pa bi lahko n®' 
vedla še mojo ljubezen do glasbe, kj6* 
uživam predvsem v Beethovnovih rod0' 
dijah. Novinarja me večkrat vprašujejo 
kaj je po mojem mneju najboljši rezu1' 
tat v ženski atletiki. Malo sem premišlj®' 
la in zdi se ml, da je to še vedno sve' 
tovni rekord Nine Dumbadze v metu dl' 
ska s 57.07 m. Standardno vprašanja I® 
tudi, kje so po mojem mnenju mej*j 
ženskega skoka v višino. Rekla bi — t®'' 
kole okoli 190 cm.«

Jolanda Balas že dolgo goji veliko W 
ljo: da bi preskočila svojo lastno višln® 
— 184 cm! Pred kratkim se je tej id- 
spet približala za 1 cm. Prejšnjo nedelj 
Je namreč ponovno zbrisala svoj rezili-® 
z rekordne liste in vpisala novega: sv®* 
tovni ženski rekord v skoku v višino 
182 cm! Torej, še 2 cm do izpolnitve nJ®" 
ne želje.

Poglejmo sl še, kako Jolanda domink* 
nad najboljšimi skakalkami na svetu: k" 
Balas (Rom) — 1958, 177 Ceng Feng 
(Kit) — 1957, 176.5 Cenčlk (SZ) — l95' 
176 Me Daniel (ZDA) — 1056, 174 Pisare''

__ 195*(SZ) — 1957, 173.9 Hopkins (VB)
K

strallja) — 1956, 171.5, Lervvlll (VB) 
1951, 171 Blankers — Koen (Niz) — V**

Ljubljanska podzveza
I. razred: Olimpija : Javornik 1:1, Po

štar : B. Krajina 1:2, Ljubljana B : Litija 
3:4, Duplica : Kočevje 4:1, Kamnik : Iliri
ja 1:1.

II. razred: Usnjar : Tabor 4:2, Borac : 
Elan 6:2, Rudar : Škofljica" 1:1; mlada 
moštva: Kamnik : Slovan 4:4; mladinci: 
Sava : Ljubljana 0:8, Ilirija : Krim 0:4, 
Slovan : Odred 3:3, Domžale : Litija 2:1, 
Rudar : Grafičar 9:0; pionirji: Slovan : 
Duplica 6:1, Domžale : Odred 1:2, Kam
nik : Ljubljana 0:6.

Gorenjska podzveza 
Bratstvo (S. L.) : Prešeren 8:2, Tržič : 

Mladost 3:1, Jesenice B : Škofja Loka 0:4; 
mladinci: Triglav : Naklo 4:0: pionirji: 
Naklo : Triglav B 0:0, Triglav A : Tržič B 
2:0, Tržič : Mladost 0:3.

Celjska podzveza
Bratstvo H : Rudar H 3:0, Šoštanj : Ro
gatec 4:1, Konjice : Rudar (Vel) 1:0, Bre
žice : Olimp 0:4; mladinci: Bratstvo H : 
Rudar T 0:2, Rudar (Vel) : Partizan 
(Smart) 5:0.

Mariborska podzveza
Maribor B : Sever 4:3, Rakičan : Ko

vinar 2:6; mladinci: Sobota : Kovinar 4:3, 
Maribor : Branik 2:1; pionirji: Drava : 
Aluminij 1:0.

Primorska podzveza
Koper : Tabor 4:4, Anhovo : PosteJ1’* 

1:4; mladinci: Anhovo : Postojna 1:3«

Huda stava
Brazilski ljubitelji nogometa so r!>

tudi po najbolj nemegočih stavah. V ^ 
de Janeiru sta se med svetovnim Pr'^s 
stvom sporekla dva ljubitelja nog°n’ 
o rezultatu tekme med Švedsko ih ®cii 
zllijo. Dobitnik stave, ki sta jo ob k®1^, 
prepira sklenila, bi smel odgrizniti ^ 
sprotniku uho. Dogovorili so se, 
bodo po tekmi dobiti v neki znahl j 
varni ln pred pričami opravili ,svejl|»' 
dejanje«. Rečeno, storjeno! Slabši P0^ 
valeč nogometa se Je ob določenem 
pojavil v kavarni ln nastavil uho. Lji 
gov nasprotnik je krepko ugriznil, 
žrtev ni mogla zdržati ln je udaril® ^ 
bltnika s pestjo po nosu. Priskočil ^ 
sekundanti in splošen nered je bl -e* 
Zapor v Rio de Janeleru pa je imel 
dva prebivalca več.

Gradnja stanovanj .
te“

Bivši svetovni boksarski prvak 
kategorije, Rocky Marclano, ki J® 
ražen zapustil ring, in znani 
seballa Joe dl Magglo, bivši mož f* 
zvezde Marylln Monroe, sta skupaj 
vala družbo za gradnjo stanovanjsk1 
slopij.


